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Шукшин

За по-нататъшното ус-
пешно усвояване на огром-
ните простори на Сибир би
било изключително полез-
но изграждането там на ня-
колко нови големи градо-
ве. Това трябва да бъдат
градове с 300-500-хилядно
население, а някои - до ми-
лион жители, и те да се
превърнат в отраслови
икономически центрове. Та-
кова предложение направи
Сергей Шойгу в Новоси-
бирск на среща с научна-
та общественост на Сибир-
ското отделение на РАН. В
момента из цялата страна
вече е в ход кампанията за
предстоящите на 19 сеп-
тември парламентарни из-
бори, а Шойгу води листа-
та на партията "Единна Ру-

сия" и освен това е пред-
седател на Руското географ-
ско дружество. Той отбеля-
за, че такива планове е
имало още по времето на
Съветския съюз, но съби-
тията от края 80-те и на-
чалото на 90-те години са
попречили на тяхното реа-
лизиране.
Според някои източници

вече има разработена
програма, която предстои
скоро да бъде показана на
президента и обсъдена.
Разглеждат се различни
варианти за развитието на
Ангаро-Енисейския макро-
регион. В него влизат ог-
ромни територии на Крас-
ноярския край, на Иркутс-
ка област, на републиките
Тува, Хакасия и Якутия. Ек-

сперти изтъкват, че тези
субекти на федерацията
имат огромен потенциал от
гледна точка на природни
ресурси, а освен това са
много изгодно разположе-
ни между Европа и Азия.
Въпреки това БВП на този
регион е 3,7 пъти по-нисък
от същия показател за
Москва, инфраструктурата
е по-слабо развита, откол-
кото е в редица други ра-
йони на страната.
Предлаганата програма

за развитие на Сибир има
за цел да промени карти-
ната. Затова се предлага
създаването на опорни
градски агломерации с
комфортни условия на жи-
вот, както и изграждането
на научни, образователни
и иновационни центрове.
Предвижда се привличане-
то на инвестиции чрез да-
нъчни и други преферен-
ции за бизнеса. В плано-
вете се слага акцент на

развитието и използване-
то на "зелената енергети-
ка" - водни централи и
слънчева енергия. В мо-
мента се използват само
10-20 процента от потенци-
ала на мощните сибирски
реки. Ниската цена на та-
зи възобновяема енергия
също би била привлекател-
на за бизнеса.
Друга опорна сфера на

развитието е инфраструкту-
рата - програмата "Транс-
сиб 2.0". Тя ще даде въз-
можност Сибир да се пре-
върне в контактен възел
между Изтока и Запада. На
първо време приоритет ще
имат проектите, свързани с
Китай, а след това изграж-
дането на "Новия път на
коприната" - транспортния
коридор, обединяващ 30
страни. Няма съмнение, че
новото ръкотворно сибир-
ско чудо ще доведе до ико-
номически подем в цялата
страна.      /"Русия днес"/
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Срещу Русия пускат
информационни къртици

В модула "Наука" ще
отглеждат пъдпъдъци



Идва крахът на амери-
канската хегемония

Разработва се програма за
развитие на огромни
неусвоени пространства

"Тургеневският дъб", който е главна забележителност в имението на майката на Иван Тургенев в Спаско-Лутовиново, зае първо
място в конкурса "Най-хубавото дърво на Русия-2021". От правителството на Орловска област обещаха дъбът да бъде изследван
и да му се окаже сертифицирана помощ. По данни на общоруската програма "Дърветата-паметници на живата природа" точната
възраст на "Дъба на Тургенев" е 197 години. Предполага се, че той е посаден от самия Иван Тургенев между 1828 и 1838 г.
Конкурсът "Руско дърво на годината" е национален етап от международния конкурс "Европейско дърво на годината". Именно на
този международен конкурс Русия ще бъде представена от "Дъба на Тургенев" през 2022 г.

"Здравствуй, Россия!"     Стр. 5

Ямальский международный
молодежный проект форум-
фестиваль "Мы за мир во всем
мире"                       Стр. 6

Гетман,
заслуживший
орден Иуды
Стр. 8

Учма - музей лиц и личностей
Стр. 9

Архи-
епископ
Леонид:
Время
быть

едиными
Стр. 12
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Страницата подготви екип на
вестник "Русия днес"

Разузнавателната авиация
на НАТО през тази година е
увеличила интензивността
на полетите във въздушно-
то пространство над аква-
торията на Черно море, ка-
за в четвъртък в интервю
за "Военный вестник юга
России" командващият 4-а
армия на ВВС и ПВО на
Южния военен окръг Нико-

Áîÿí Àíãåëîâ å
íîâèÿò ãëàâåí
ðåäàêòîð íà
â. "Äóìà"
 Проф. Светлана Шаренкова

Националният съвет на
БСП взе решение за смяна
на главния редактор на в.
"Дума". Боян Ангелов ще
смени на поста Ивелин Ни-
колов.
Ангелов е председател на

Съюза на българските пи-
сатели и член на Изпълни-
телното бюро на БСП.
Боян Ангелов Иванов е ро-

ден на 27 август 1955 г. в
Панагюрище. Завършил е
философия и българска фи-
лология в СУ "Св. Климент
Охридски".
Част от журналистическия

и творчески път на Боян Ан-
гелов минава като наш ко-
лега в редакцията на в. ЗЕ-
МЯ, бил е и главен редак-
тор в столични издания, ра-
боти в Министерството на
културата и БАН.
Бил е зам.-председател на

Съюза на народните чита-
лища, издател на сп. "Чита-
лище". От 1998 до 2005 г.
живее и работи в Швейца-
рия, където има докторат и
е преподавал естетика и ис-
тория на философията. Ди-
ректор е на издателство
"Български писател". От
2014 г. е председател на Съ-
юза на българските писате-
ли. Член е и на СБЖ.
Негови творби са превеж-

дани на руски, английски,
френски, немски, сърбохър-
ватски, гръцки, испански,
италиански, турски, китай-
ски, японски, арабски и
други езици. Носител на ре-
дица литературни награди.
Издателите и екипите на

ЗЕМЯ, "Русия днес-Россия
сегодня" и "Китай днес" чес-
титят на Боян Ангелов висо-
кото признание. В днешно-
то време на неолиберален
капитализъм, когато алч-
ността и парите са поста-
вени над всичко, той със си-
гурност ще получи удари и
от чужди, и от "свои". Но
вярваме, че с вродения си
творчески устрем, талант и
мъжество ще отстоява ху-
манните социалистически
идеи на страниците на в.
"Дума". Днес левият печат,
чиито флагмани са "Дума" и
ЗЕМЯ, носи високата отго-
ворност за свободното сло-
во, демокрацията и солидар-
ността срещу популизма и
неолибералната реставра-
ция. Заедно ще защитаваме
държавността, суверените-
та, родолюбието, българс-
ката традиция, семейните
ценности и морала в наше-
то общество и политика.
На добър час, приятелю!

Àêòèâíîñòòà íà ÍÀÒÎ íàä ×åðíî ìîðå å íàðàñíàëà òðè ïúòè
лай Гостев.

"Напоследък страните от
НАТО проявяват голям ин-
терес към южните граници
на Русия. В сравнение с ми-
налата година интензивност-
та на полетите на разузна-
вателната авиация на НАТО
в акваторията на Черно мо-
ре е увеличена почти три пъ-
ти. За сравнение - през 2019

г. авиацията на нашите за-
падни "партньори" в Южна-
та зона за отговорност е из-
пълнила 270 разузнавател-
ни полета, през 2020-а - око-
ло 530, а от началото на та-
зи година досега те са вече
над 560", каза Гостев.
Командващият добави, че

към разузнавателните само-
лети и безпилотни апарати

на САЩ са се присъедини-
ли самолети на Франция,
както и тактическа авиация
на обединените въоръжени
сили на НАТО.

"Нито един техен полет не
остава незабелязан, сред-
ствата за противовъздушна
отбрана на обединението
следят денонощно тези по-
лети, реагираме своевре-

менно на тях, като спазва-
ме строго международните
нормативно-правни норми",
отбеляза командващият.
Според Гостев от началото
на годината дежурните по
ПВО изтребители от арми-
ята са излитали 15 пъти за
идентифициране и съпро-
вождане на чуждестранни
самолети.

На 9 август в Пазарджик
бе открит паметник на ос-
вободителя на града героя
от Руско-турската война ге-
нерал Николай Брок /1839-
19919/. В церемонията
участваха извънредният и
пълномощен посланик на
Руската федерация у нас
Елеонора Митрофанова,
президентът на България
/2002-2012/ Георги Първа-
нов, зам.-кметът на Пазар-
джик Петър Петров, кметът
на Пловдив Здравко Димит-
ров, почетният консул на
Руската федерация в Плов-
див Георги Гергов, предста-
вители на местната админис-
трация и на русофилски ор-
ганизации, граждани.

"Паметникът на генерал
Николай Брок е паметник на
всички, отдали живота си за
свободата на отечеството",
каза митрополит Николай,
който освети паметника.
Генерал-майор Явор Мате-

ев, командир на Съвместно-
то командване на специал-
ните операции, прие почет-
ния караул в чест на героя
от Руско-турската освободи-
телна война.
Посланик Митрофанова от-

беляза, че от деня на побе-
доносното завършване на

Â Ïàçàðäæèê îòêðèõà ïàìåòíèê íà ãåíåðàë Áðîê

Паметникът е издигнат по инициатива и със средства на
бизнесмена инж. Георги Делчев ръководител на фирма "Еко-хидро-
90" и е дело на скулптора Спас Киричев. Изграденият от камък
риолит паметник е висок 4.5 метра. На върха на монумента е
руският православен кръст

Руско турската война са из-
минали 143 години, но "слав-
ните подвизи на руските во-
ини и българските опълчен-
ци не са останали в мина-
лото, а дълбоко се почита
както в Русия, така и в Бъл-
гария". "Прекратяването на
османското иго е било на-
ша обща победа, българс-
ките градове и села си пре-

дават тази героична щафе-
та, която най-добре от всич-
ко доказва, че Русия нико-
га не е представлявала за
България  заплаха, а е би-
ла гарант за свободата и су-
веренното право на бълга-
рите самостоятелно да се
разпореждат със съдбата
си", каза посланик Елеоно-
ра Митрофанова. Тя благо-

дари на кметството на Па-
зарджик и лично на бизнес-
мена Георги Делчев и на
скулптора Спас Киричев.
Николай Брок завършва

Пажеския корпус и започва
действителна военна служ-
ба с производство в първо
офицерско звание корнет в
лейбгвардейски Хусарски
полк (1857). Участва в Кав-
казката война (1860). Слу-
жи като куриер на импера-
тор Александър Втори и
адютант на военния минис-
тър Дмитрий Милютин
(1861). Повишен е във во-
енно звание флигел-адютант
от 1871 г. и генерал-майор
от 1874 г. Участва в Руско-
турската война (1877 - 1878).
Получава назначение като
командир на лейбгвардейс-
кия Московски полк. Награ-
ден е със златно оръжие
"За храброст" (1878). От 25
октомври 1877 г. е коман-
дир на 1-ва бригада от 12-а
Гвардейска пехотна дивизия.
Неговите части първи вли-
зат в Пазарджик и потуша-
ват бушуващите в града по-
жари. По пътищата на вой-
ната достига до Сан Стефа-
но. След войната е повишен
във военно звание генерал
от пехотата от 1900 г.
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Основател е руският военен моряк капитан-лейтенант Александър Конкевич
Капитан І ранг от запаса

Георги Методиев

Датата на основаване на
българския военен флот е
12 август 1879 г. и е обяве-
на с указ на княз Алексан-
дър Батенберг. В първата
година след Освобождени-
ето на България в Русе е
създадена Дунавската фло-
тилия.
За първи командир на

флотилията, която полага
началото на българските
ВМС, е назначен капитан-
лейтенант Александър Его-
рович Конкевич. Той е едва
на 37 годишни - роден е на

8 октомври 1842 г. в дво-
рянско семейство в Новго-
родска губерния. Изборът
върху него от княз Алексан-
дър Дондуков-Корсаков не
е случаен. Конкевич се обу-
чава в Кронщадт за морски
офицер общо 8 години. Той
е опитен моряк с 3 околос-
ветстки плавания. Има бо-
ен опит в руски формиро-
вания на флота още преди
Руско-турската война, а по
време на войната е назна-
чен за командир на руския
корабен отряд, който оси-
гурява прехвърлянето на
руските войски през Дуна-
ва.

Конкевич командва Дунав-
ската флотилия почти 4 го-
дини от 1879 до1883 г. Съз-
дава стройна организация
на обучение на корабните
екипажи. За целта по него-
во предложение с циркуляр
на Министерството на вой-
ната от 9 януари 1881 г. е
създадена Морска машинна
школа - първообраз на Во-
енноморското училище и
първо техническо училище в
България.
В чест на основателя на

българските ВМС капитан-
лейтенант Александър Кон-
кевич на 16 октомври 2019
г. в Русе, до Флотската ку-

ла, беше поставена памет-
на плоча. По установена
традиция , началото на
празника винаги започва в
Русе - родното място на
Вонноморските сили на
България.
За първи път тази година

в програмата за честване-
то беше включено официал-
но поклонение пред памет-
ната плоча. На него присъс-
тваха областният управител
на Русе Борислав Българи-
нов, кметът на града Пенчо
Милков, председателят на
Общинския съвет, много ве-
терани и запасни военнос-
лужещи.

Посолството на Русия във
Вашингтон предложи на
Държавния департамент на
САЩ да обърне внимание на
ситуацията с правата на чо-
века в страната си, вместо
да критикува Москва, и да
се запознае със съответния
доклад на руското Министер-
ство на външните работи.

"Официалният представи-
тел на Държавния департа-
мент на САЩ Нед Прайс
продължава да критикува

Русия за нарушаване на пра-
вата на човека. Сега обаче
е време САЩ да обърнат
внимание на ситуацията вът-
ре в собствената си стра-
на", се казва в публикувана
в сряда декларация на рус-
ки дипломати от дипломати-
ческата мисия.

"Ето някои ориентири", до-
бавят от руското посолство,
като се позовават на сайта
на руското МВнР, където е
публикуван докладът "За си-

туацията с правата на чове-
ка в отделните страни" и къ-
дето се споменават и САЩ.
В сряда на редовния си

брифинг Прайс заяви, че
американските власти сле-
дят внимателно събитията,
засягащи предявяването на
нови обвинения срещу
Алексей Навални. Според
версията на представите-
ля на външнополитическо-
то ведомство това било
продължение на много тре-

вожни тенденции.
По-рано от руското дип-

ломатическо ведомство за-
явиха, че безапелационни-
те изисквания на редица
страни към Русия, както и
кампанията около ситуаци-
ята с Навални в медиите, са
насочени изключително към
дестабилизиране на обста-
новката в страната.
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Това е новината от работ-
ното съвещание при губер-
натора на Пермския край с
участието на члена на съ-
вета по развитие на цифро-
вата икономика към Съве-
та на федерацията на РФ
Антон Немкин. Прикамието
не е избрано случайно за
подобен проект. Днес в края
постоянно се работи за уве-
личаване дела на IT-секто-
ра в икономиката. Работят
два технопарка, повече от
300 пермски компании са
резиденти на Сколково, ак-
тивно се развиват цифрови-
те проекти в различни сфе-
ри - социална, медицина,
промишленост.
Специалистите от проекта

"Цифрова долина" са анали-
зирали инвестиционната
привлекателност на региона.
Потенциалният обем на фе-

Íèæíè Íîâãîðîä ÷åñòâà 800-ãîäèøåí þáèëåé

Â Ëåâîáåðåæíàÿ ñå ïîÿâè "êîñìè÷åñêî" ó÷èëèùå

Â Ïåðìñêèÿ êðàé ñúçäàâàò "Öèôðîâà äîëèíà"

"Технопаркпермь" е привлекателно място особено за младежите

дерални инвестиции в про-
ектите в Пермския край мо-
гат да достигнат над 10 ми-
лиарда рубли. Първото нап-

равление в рамките на про-
екта, чиято реализация ве-
че е започнала, е развитие-
то на IT-компетенциите на на-

селението и популяризация
на дигитализацията. По ду-
мите на автора на проекта
на извън държавния проек-
тен офис по развитието на
IT-решенията Антон Немкин
през последните два месе-
ца са били проведени обра-
зователни програми с пове-
че от 5 хиляди души - с та-
лантливи ученици, учители,
млади учени и журналисти.

"Ключовата цел на "Циф-
ровата долина на Приками-
ето" е да съдейства за IT-
трансформациите на ключо-
ви отрасли в икономиката,
социалната сфера, държав-
ното управление на региона
с цел постигане на "цифро-
ва зрелост", каза Немкин.
Друго направление в ра-

ботата на експертите е раз-
работка на предложения по
усъвършенстване на зако-

нодателното регулиране в
сферата на цифровата ико-
номика както на регионал-
но, така и на федерално
равнище, както и предста-
вяне на Пермския край на
различни форуми на феде-
ралните органи на властта
и ключови центрове за ком-
петенции.
По думите на зам.-предсе-

дателя на краевото правител-
ство Алексей Черников в сре-
дата на август на Координа-
ционен съвет по развитие на
цифровата икономика на Пер-
мския край предстои да бъ-
де утвърдена стратегията за
цифровата трансформация на
региона по 18 отрасъла на
икономиката. Правителство-
то разчита на участието на
специалистите то "Цифрова
долина" в качеството им на
експерти.

На пресконференция във
вторник Иля Авербух - глав-
ният режисьор на предсто-
ящия гала концерт по слу-
чай 800-годишнината на
Нижни Новгород, съобщи,
че повечето звезди участ-
ници в празника са родом
от града. "С тях се гордее
градът и цялата страна", ка-
за Авербух. По думите му
пандемията е коригирала
плановете на организатори-
те. Така например е било
решено празничните мероп-
риятия да се разсредоточат
на девет площадки по целия
град - една основна на Ниж-
неволжката крайбрежна
улица и осем в районите на
града.
Зам.-губернаторът на Ни-

жегородска област Олег
Беркович поясни, че всич-
ки сцени ще си взаимодей-
стват с главната. Планират
се телемостове, а артисти-
те ще се местят от една сце-

на на друга. Сред покане-
ните звезди са пианистът и
композитор Даниил Трифо-
нов, топ моделът Наталия
Водянова, гимнастичките
Дина и Арина Аверини, гру-
пата Uma2rman, актрисата
Ирина Пегова и много дру-
ги.
Главното тържество за

800-годишния юбилей на
Нижни Новгород ще се със-
тои на 21 август и ще бъде
излъчвано по Първи канал
след програма "Време".
В града вече се проведо-

ха знакови юбилейни съби-
тия. Сред най-ярките са от-
криването на паметника на
Дмитрий Донской и съпру-
гата му Евфросиния, на рес-
таврираните Чкаловска
стълба и храма в чест на
светия благоверен княз Ге-
оргий Всеволодович и све-
теца Симон. Освен това вле-
зе в експлоатация редовна
линия на електробус от мет-

ро "Парк культуры" до меж-
дународното летище в Стри-
гино. Именно там бе откри-
та изложба, посветена на
Валерий Чкалов, а на зда-
нието на аерогарата се по-
яви новото й название -
"Чкалов", избрано от жите-
лите на града. Знаменитата
реставрирана Чкаловска
стълба бе открита от съп-
редседателя на федералния
комитет по честването на
800-годишнината на Нижни
Новгород Сергей Кириенко.
Той провери благоустройст-
вото на кремъл, на Голяма-
та Покровска улица, тери-
торията на Нежегородския
панаир и парка "Швейцария".
По случай юбилея ще бъ-

дат реставрирани 100 обек-
та от културното наследст-
во, благоустроени 14 знако-
ви исторически територии.
Строят се училище "Школа
88" и нов транспортен въ-
зел.

На откриването на паметника губернаторът на Нижегородска
област Глеб Никитин напомни, че бракът на пълководеца Дмит-
рий Донской с дъщерята на Нижегородско-Суздалския княз Дмит-
рий Константинович Евфросиния (той е бил на 15, а тя на 13
години) е династичен - оженили ги, за да се прекрати враждата
между независимото Нижнегородско-Суздалско княжество и Мос-
ква. Но бракът им става пример за огромна любов. Преди смърт-
та си Дмитрий Донской завещава на съпругата и синовете си да
управляват. Така и става - чак до влизането й в манастир Ефро-
синия управлява всъщност руската държава и се прославя с
много добри дела и благотворителност. "Тя е олицетворение на
нижегородския характер и затова е истинска нижегородка, неза-
висимо, че остава в историята като Евфросиния Московска",
каза губернаторът.

Óêðàéíà ãîòâè íîâè
ïðîâîêàöèè çà Êðèì
Украинските власти подготвят серия насо-

чени против Крим и Русия провокации в рам-
ките на срещата на върха "Кримска платфор-
ма", предупреждава вицепремиерът на Репуб-
лика Крим и постоянен представител на пре-
зидента на РФ в Крим Георгий Мурадов. По-
рано президентът на Украйна Владимир Зе-
ленски инициира провеждането на среща на
върха "Кримска платформа",  на която са по-
канени представители на Евросъюза, САЩ, Тур-
ция и други страни. Киевските власти разчи-
тат да бъдат обсъдени въпроси за "деокупа-
цията" на полуострова. Срещата ще се състои
на 23 август.

"Кримска платформа" не е просто провока-
ция. Затова ние трябва ясно да обозначим какви
болезнени последствия могат да очакват учас-
тниците в предстоящата среща, защото те имат
намерение да поставят въпроса за територи-
алната цялост на Русия, да посегнат на нашата
територия и живота на гражданите, които от
векове живеят на тази древна земя Таврида",
каза Мурадов в интервю за РИА "Новости".
Според постоянния представител на прези-

дента на РФ ограничителните мерки биха мог-
ли да бъдат арест на активи и забрана за
влизане на територията на Русия. "Държавите
участнички в срещата трябва ясно да знаят,
че посягайки на нашата страна, могат да по-
паднат в списъка на недружелюбните държа-
ви", подчерта Мурадов. Той посочи, че взема-
нето на решения по тези въпроси е от компе-
тенцията на федералните власти.
Позицията на Координационния съвет на Меж-

дународната асоциация на приятелите на Крим
относно "Кримска платформа" - в следващия брой

На 1 септември в
Москва ще бъдат отк-
рити 16 нови образова-
телни комплекса - учи-
лища и детски градини,
които нямат нищо об-
що с традиционните, е
установил кореспон-
дент на "Российская га-
зета". Преди да се поя-
вят гигантските образо-
вателни комплекси в
Москва, училищата в
Русия са се строили за
400  ученика /цифрата
е средна - общият брой
на учениците в страна-
та разделен на броя на
училищата/.
В училище №158 в

московския район Ле-
вобережная ще учат
1900 ученици. Това е
възможно, защото но-
вият комплекс е върху
площ от 33 хил. кв. м.,
т.е. колкото 10-11 стан-
дартни жилищни пете-
тажни блока. На вън-
шен вид училището е
уникално ,  впрочем
както и всяка нова учи-
лищна сграда в Моск-
ва, защото те се стро-
ят не по типови, а по
индивидуални проекти.
Училището в Левобе-

режная с фасада от си-
ньо стъкло е с косми-
чески ефект. Вътре съ-
що са използвани кос-
мически мотиви. Там ня-
ма банални надписи като
"Лингафонен кабинет",
"Фотостудио "  и пр .
Вместо това има надпи-
си "Венера", "Марс",
Меркурий". Така че, ако
чуете от някое дете
"паднал от Луната", то-
ва явно е ученик от
"космическото" училище.
Помислено е и за вре-
мето след часовете - в
амфитеатрално прост-
ранство зад училището
децата могат да посе-

дят, да си побъбрят, да
си направят концерт
или да прекарат урока
по екология.
Специално място е

обособено за велоси-
педи, с които мнозина
ученици идват на учи-
лище. А за училищния
стадион с истинско фут-
болно поле няма какво
да говорим. Но за сто-
лицата това е вече по-
скоро норма, отколко-
то постижение.
Уроците по химия ве-

че не са само по учеб-
ник поради липса на
лаборатории и съот-
ветното оборудване и

реактиви. В училище
№158 има и демонстра-
ционни шкафове с аб-
сорбатори, и специал-
ни лабораторни зони с
апаратура, напомняща
едва ли не химически
завод. Същото важи и
за IT-полигона в учили-
щето. Тук има възмож-
ност да се сглоби ро-
бот например - досега
това бе възможно са-
мо в технопарковете.
В новото училище има

и собствена хореограф-
ска школа. Физкултур-
ният салон е направен
така, че с подвижни сте-
ни да се обособяват от-
делни пространства за
различни дейности. Ня-
ма проблем да се нап-
рави и огромна зала за
танци. В това училище
желаещите могат да се
занимават с фотография
и дори режисура - сту-
диото е в кабинета
"Меркурий". То изглеж-
да като камерна зала на
московски кинотеатър.
И класните стаи не са
обикновени - те са като
амфитеатър. Направо да
им завиди човек на
днешните ученици…
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Êèåâ ïðèçîâà ÑÀÙ äà ðàçïîëîæàò ÏÂÎ â Óêðàéíà

Президентът на Беларус
Александър Лукашенко за-
яви, че много скоро на пос-
та президент на република-
та може да го смени друг
човек.

"Аз се сраснах с тази стра-
на, а тя - с мен. И не разби-
рам как ще мога да живея -
да се пенсионирам ли или
да се захвана с някаква дру-
га работа - засега не си
представям такъв избор. То-
ва обаче не означава, че
съм се вкопчил и с посине-
ли пръсти се държа за това
кресло. Не. След мен ще
дойдат други хора, даже мно-
го скоро", заяви Лукашенко

Èäâà êðàõúò íà àìåðèêàíñêàòà õåãåìîíèÿ

Áàëàíñúò íà ñèëèòå â
Àôãàíèñòàí áóäè òðåâîãà
Ситуацията в Афганистан на

фона на извеждането на чуж-
дестранните войски и ръстът
на насилието предизвиква
все по-голяма загриженост,
заяви в края на миналата
седмица постоянният предс-
тавител на Руската федера-
ция при ООН Василий Небен-
зя по време на заседание на
Съвета за сигурност на Све-
товната организация.

"Ситуацията в Афганистан
предизвиква все по-голяма
загриженост - каза той. - На
фона на изтеглянето на чуждестранните войски балансът
на силите изглежда все по-неутешителен. Получаваните
от нас новини за ескалация на насилието предизвикват
ужас."
Небензя добави, че в резултат на влошаването на поло-

жението рискът от прерастване на ситуацията в пълно-
мащабна и продължителна гражданска война става сери-
озна реалност. Руският дипломат добави, че урегулиране-
то в Афганистан е възможно единствено в резултат на
преговори, а не на военни действия. Той посочи, че при-
зивите за гъвкавост на тези преговори трябва да бъдат
насочени към двете страни в конфликта, а не само към
едната от тях.
Страните от Централна Азия са обезпокоени от въз-

можността за проникване в региона на терористи от Аф-
ганистан под прикритието на бежанци, каза Небензя и
добави, че Русия е в контакт с централноазиатските страни
по този въпрос.
На 14 април американският президент Джо Байдън обяви

решението си да завърши операцията в Афганистан, пре-
върнала се в най-продължителната чуждестранна военна
кампания в американската история. На този фон в ис-
лямската република се наблюдава влошаване на обста-
новката в областта на сигурността, свързана с факта, че
бойците от движението "Талибан" увеличават темповете
на настъпление по редица направления. Според твърде-
ния на представители на движението талибаните са успе-
ли да установят контрол върху около 85% от територията
на страната, включително райони по границата с пет дър-
жави - Иран, Китай, Пакистан, Таджикистан и Туркменис-
тан.

Ïîçäðàâè îò Ïóòèí
çà Åáðàõèì Ðàèñè
Прeдседателят на Държавната дума Вя-

чеслав Володин предаде в края на мина-
лата седмица на новия президент на Иран
Ебрахим Раиси поздрави и най-добри по-
желания от президента на Русия Влади-
мир Путин, съобщи пресслужбата на Дър-
жавната дума. Володин пристигна в Техе-
ран за участие в инаугурацията на избра-
ния президент на Иран.

"На срещата Вячеслав Володин предаде
на Ебрахим Раиси поздрави, топли при-
ветствени думи и пожелания от руския пре-
зидент Владимир Путин. Двамата обсъди-
ха развитието на двустранните отношения
между Руската федерация и Иран, както и

Ëóêàøåíêî: "Ùå ñè òðúãíà ìíîãî ñêîðî"

Беларуският държавен глава Александър Лукашенко изненада с
новината, че скоро ще напусне поста си

в понеделник по време на
среща с журналисти и пред-
ставители на общественост-
та в отговор на въпрос кой
ще бъде следващият бела-
руски президент.

"Не гадайте кога ще си оти-
де Лукашенко. Много ско-
ро", добави той.
Президентът на Беларус

смята, че политическите
сътресения, с които стра-
ната се сблъска преди го-
дина, са показали, че в нас-
тоящия момент има 15-20
души, които са достойни да
оглавят държавата.

"Тези, които могат да зае-
мат този пост, са пред очите

на всички - каза беларуски-
ят държавен глава. - Тези дни
ми показаха, кристализира-
ха хората. Оказа се, че има-
ме 15-20 души, които могат
да израснат до президенти."
Лукашенко отбеляза, че

всички тези хора по нещо
приличат на него. "Със сво-
ята преданост към страна-
та. Те са надеждни, няма да
навредят на никого. И мно-
зинството ще гласува за тях.
Всичко ще премине на рав-
ни начала, но в Беларус ще
победят прагматичните, нор-
малните хора", убеден е пре-
зидентът и добави, че опо-
зицията няма перспективи.

Марк Кац

Наблюдателят на амери-
канското списание "Нешъ-
нъл Интерест" Марк Кац по-
сочи пет признака, които со-
чат, че САЩ като империя
са близо до залеза и тяхна-
та хегемония в света е към
края си. В статия, публику-
вана на 7 август, Кац уточ-
нява, че в периода на бипо-
лярната система на между-
народни отношения в света
една с друга са си съпер-
ничели две велики държави
- СССР и САЩ. Според него
след разпадането на Съвет-
ския съюз и блока на соци-
алистическите страни се е
създало усещане, че Щати-
те са единствената домини-
раща на Земята сила.
Както отбелязва наблю-

дателят на изданието, пре-
дизвикателствата на ХХІ век
са подложили тази теза на
съмнение. Кац подчертава,
че става дума за редица съ-
бития, които свидетелстват
за края на доминирането на
Вашингтон на световната
арена. Първо, според жур-
налиста е неспособността
на САЩ да спечелят победа
в мащабните и продължи-
телни военни операции в Аф-
ганистан и Ирак.
Втората причина е нее-

фективният отговор на Ща-
тите на събитията от 2008
г. в Южна Осетия и от 2014
г. в Украйна.
Към третия пункт авторът

отнася факта, че Съедине-
ните щати са отстъпили на

Русия, Иран и Турция ини-
циативата за урегулирането
на конфликтите в Сирия, Ли-
бия и Йемен.
Четвъртата причина спо-

ред КАЦ е неспособността
на САЩ да попречат на Ки-
тай да повиши могъщество-
то си, да утвърди лидерски-
те си позиции в Източноки-
тайско и Южнокитайско мо-
ре, както и да разшири сво-
ето влияние, благодарение
на икономическата инициа-
тива "Един пояс - един път".
Към последния пункт Кац

отнася неуспешните опити за
сближаване на Вашингтон с
противниците на САЩ.
Според наблюдателя ед-

нополюсния свят начело със
САЩ отива към края си, за-

на, че днес може да се го-
вори за създаване на три-
полюсен свят заради нес-
пособността на САЩ да се
конкурират едновременно с
Русия и с Китай. Той посо-
чи, че на фона на опитите
на Вашингтон да се проти-
вопоставя на Москва и на
Пекин Китай вече отдавна
се е превърнал в "двигател
на световната икономика".
На 7 май руският минис-

тър на външните работи Сер-
гей Лавров заяви, че в опи-
тите си да наложат на други-
те държави своята позиция
западните страни насаждат
тоталитаризъм в междуна-
родните отношения. Той под-
черта, че все по-често към
такива стъпки прибягват
САЩ и страните от Европей-
ския съюз, докато Русия смя-
та това за недопустимо.

щото Щатите са започнали
да изтеглят въоръжените си
сили от Афганистан и са пла-
нирали изтегляне от Ирак в
края на тази година.
По-рано - през май, исто-

рикът и преподавател в
Монреалския университет
Самир Сол също пресмет-

Василий Небензя

междупарламентарното взаимодействие
между двете страни", съобщиха от пресс-
лужбата на Думата.
По време на срещата председателят на

Думата отбеляза, че Русия придава голямо
значение на развитието на отношенията с
Иран, а междупарламентарните отношения
между двете страни се развиват ефектив-
но в различни формати. "Необходимо е да
правим всичко възможно тази динамика да
се запази", отбеляза Володин. От своя стра-
на Раиси предаде думи на благодарност към
руския президент. Инаугурацията на изб-
рания президент на Иран премина в края
на миналата седмица. На президентските
избори в страната, които се състояха на
18 юли, той победи със 17,9 млн. гласа
(около 62%) при избирателна активност
48,8%. В церемонията участваха 115 пред-
ставители на повече от 70 страни.

Украйна е призовала САЩ
да разположат на нейна те-
ритория американски сред-
ства за противовъздушна от-
брана (ПВО), каза вицепре-
миерът по въпросите на ре-
интеграцията на неподконт-
ролните на Украйна терито-
рии Алексей Резников по вре-
ме на среща в рамките на
работно посещение в САЩ с
ръководителя на американс-
кия фонд "Джеймстаун" Глен
Ховард.

"Важно е да разширим па-
кета в сферата на сигурност-
та за Украйна. Преди всичко
за сметка на разполагане на
сили на ПВО, дори чрез раз-
полагане на американски
подразделения. Нашето зако-
нодателство позволява това",
цитира думите на вицепреми-
ера пресцентърът на негово-
то министерство.
Според Резников Киев е

обезпокоен от намеренията
на Руската федерация да раз-
положи ядрено оръжие в
Крим. "Русия вече де факто

е окупирала Азовско море и
е променила тотално балан-
са в Черно, като го е мили-
таризирала напълно. Особе-
но сме обезпокоени от дейс-
твията на Русия, насочени
към подготовката на Крим за
разполагане на ядрено оръ-
жие там", твърди той.
Резников призова също та-

ка да се засилят санкциите
срещу компаниите, задейст-
вани при реализирането на
проекта "Северен поток - 2"
и да не се допусне неговото
пускане в действие.

"Само по себе си заявле-
нието на Резников е груба
провокация. Разполагането в
Украйна на ПВО на САЩ мо-
же да промени баланса на
силите не само в региона, но
и извън неговите предели",
написа във вторник в своя
Телеграм-канал председате-
лят на Комитета по външна
политика на Държавната ду-
ма Леонид Слуцки.
Депутатът отбеляза, че нап-

ример в състава на комплек-

са за ПВО Aegis влиза пус-
кова установка Мк41, която
може да се използва за пус-
кове не само на противора-
кети, но и на крилати раке-
ти. "Появяването на такива
комплекси в непосредствена
близост до руските граници
без съмнение ще повлече
след себе си реакцията на
Москва. Така напрежението
само ще нараства - убеден е
Леонид Слуцки. - Жалко е,
че законите в Украйна поз-
воляват страната да се лиши
от остатъците на нейния су-
веренитет, а гражданите й -
от възможността да живеят
в условия на сигурност."
От руското Министерство

на външните работи отказа-
ха да коментират призива на
Киев за разполагане на аме-
риканска ПВО в Украйна. За-
местник министърът на вън-
шните работи Александър
Грушко отбеляза, че в дип-
ломатическото ведомство не
са възприели този призив се-
риозно.
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Âïóñòÿò ëè èíîñòðàííûõ ñòóäåíòîâ â Ðîññèþ?

700 победителей олимпи-
ад и конкурсов по русскому
языку из 48 стран мира ста-
ли участниками программы
"Здравствуй, Россия", орга-
низованной Россотрудничес-
твом. Возможность побы-
вать в России молодые лю-
ди получили благодаря по-
бедам в конкурсах, свя-
занным с русским языком,
историей и культурой Рос-
сии. Гости прибыли в сто-
лицу 9 августа и пробудут в
России неделю, за это вре-
мя они смогут увидеть дос-
топримечательности и уч-
реждения образования, на-
уки и культуры Москвы и
Московской области.

"Мы надеемся, что эта по-
ездка сподвигнет вас зада-
вать вопросы о России, не
стесняйтесь этого, будьте
активны, общайтесь, обме-
нивайтесь мнениями, кон-
тактами. Возможно, вернув-
шись домой, у вас появится
желание реализовать сов-
местные проекты, кто-то из
вас захочет поступить в рос-
сийские вузы. Не бойтесь,
что рядом с вами окажется
там много делегатов из дру-
гих стран. Мы все здесь ма-
ленькие послы мира", - ска-
зал ,  открывая встречу,
Дмитрий Поликанов, замес-
титель руководителя Россот-
рудничества.
Традиционная встреча с со-

отечественниками возрастом
от 14 до 19 лет, которые по-
казали отличные знания ис-
тории, культуры России, а
также русского языка про-

"Çäðàâñòâóé, Ðîññèÿ!"

С 2014 года Россотрудничество реализует программу культурно-образовательных поездок "Здравствуй,
Россия!", по которой 750 молодых соотечественников из более чем 60 стран мира посещают Москву,
Санкт-Петербург и Казань. Мероприятие предоставляет подрастающему поколению соотечественников
(14-19 лет) возможность побывать в России, изучить ее многонациональную культуру, приобщиться к
духовным истокам, познакомиться с современной жизнью исторической родины, получить
дополнительные возможности общения на русском языке, наладить контакты со сверстниками и найти
новых друзей

Âå÷íàÿ ïàìÿòü ñîâåòñêèì
âîèíàì è âå÷íàÿ ñëàâà!
Ирина Середа, председатель русского клуба "Русь", г. Бургас

У нас в гостях Лидия, племянница Куцырина Сергея Алек-
сеевича, краснофлотца с подводной лодки "Л-24", экипаж
которой погиб у берегов Болгарии 29 декабря 1942 года,
во время боевых действий у мыса Шабла. Она вела дол-
гие поиски, чтобы узнать, где погиб ее дядя. И вот поиски
увенчались успехом. Планировала приехать ещё в прош-
лом году. Но пандемия помешала. 4 августа мы встретили
ее в аэропорту и отвезли в гостиницу в Черноморец. А на
следующий день, когда она немного отдохнула, поехали в
Созопол. Прошло почти 79 лет со дня гибели подводной
лодки и ее экипажа, а родственники все ещё приезжают
в другие страны, чтобы отдать дань памяти, уважения и
любви, тем, кто не вернулся домой.
Я передаю слова благодарности всем, кто содержит ме-

мориал в чистоте и порядке. Это мои одноклубники и
созопольцы, которые приезжают к мемориалу и проводят
субботники по уборке территории. И кметству Созополя,
и почётному консулу РФ в Бургасе и Лукойлу, которые
оказывают помощь.
А вчера Лидия уже самостоятельно, без нашей помощи,

приезжала к мемориалу. Немного ознакомилась с обста-
новкой и нашла автобус. Перед отъездом собирается ещё
раз приехать к мемориалу. Кто знает, получиться ещё раз
приехать в Болгарию. Ещё Лидия привезла фотографии своего
дяди и Василенко Ивана Пантелеймоновича, радиста с этой
же подлодки. Укрепить фотографии на мемориальной доске
нет возможности, вся площадь занята фамилиями, но най-
дем возможность установить эти фотографии на мемориа-
ле. Как хорошо, что в мире есть неравнодушные люди. И
как хорошо, что мы храним память о тех, кто ценой своей
жизни, подарил нам право жить в этом мире.

Елица Атанасова, 16 лет,
Болгария. "Здесь очень здорово,
я уже со всеми подружилась.
Мне интересна русская
литература, я узнала здесь о
многих русских писателях, о
которых не слышала ранее.
Русский язык я изучаю в школе
три года, и моя бабушка говорит
по-русски. Я стала
победительницей в олимпиаде
Санкт-Петербургского
государственного университета,
благодаря этому попала на
программу "Здравствуй,
Россия!". До этого я не была в
России, здесь очень добрые
люди, мне помогли. Мне сейчас
все очень интересно!"

Толстой, Достоевский, Пуш-
кин, Чехов и многие другие.
Ребята смогут заглянуть в

"закулисье" многих профес-
сий. В программе: экскур-
сии по Москве от музея име-
ни Даля, в Государственный
исторический музей, Музей
Победы на Поклонной горе,
Центр современного искус-
ства "Винзавод", в Москов-
ский зоопарк, на ВДНХ и в
парк "Зарядье". Лучшие те-
атральные коллективы под-
готовились к встрече с учас-
тниками программы: Боль-
шой московский цирк под
руководством братьев За-
пашных, Московский театр
Моссовета со своим леген-
дарным мюзиклом "Иисус
Христос - суперзвезда", а
Сергей Безруков вместе со
своей группой "Крестный па-
па" подарит рок-вечеринку
"Пятница, 13".
ГИТИС - старейший в Рос-

сии и крупнейший в Европе
театральный институт, в ко-
тором уже более 140 лет го-
товят актеров и режиссеров
подготовил для участников
международной программы
мастер-классы. После клас-
сики ГИТИСА - ребят ждало
современное искусство .
Крупнейшее в Москве част-
ное арт-пространство "Вин-
завод". Место для многих
культовое. Здесь на одной
территории собраны гале-
реи, студии, мастерские…
Лекцию об истории улично-
го искусства ребятам про-
читала Сабина Чагина - со-
основательница творческо-
го объединения и биеннале
уличного искусства АРТ-
МОССФЕРА :  "Основная
мысль в моей лекции, зак-
лючается в том, что есть ре-
сурсы и возможности для
того, чтобы реализовывать-
ся в совершенно разных

форматах. И уличное искус-
ство - это хороший пример,
того как, в том числе худож-
ники, не ждут каких-то под-
держек, толчков. Они прос-
то берут и делают.  Я по-
казываю исторические
факты, как в 20 веке раз-
вивалось уличное искусство,
и как это выглядит сейчас.
Важно донести, что это бо-
льшое мировое явление, и
мы - его часть".
На следующий день тем, кто

увлекается наукой свои тайны
раскрыл ЦАГИ - институт, ко-
торый называют "флагманом
авиационной науки", а люби-
тели литературы посетили му-
зей-заповедник "Большие Вя-
земы", где прошло детство
Пушкина, и где великий рус-
ский поэт написал свои пер-
вые стихи. Русский бал в пос-
тановке Гедиминаса Таранды
станет завершающим аккор-
дом встречи 2021 года.

ходит в Москве и в этом го-
ду с особым размахом. Клю-
чевая тема встречи - совре-
менная жизнь России и ус-
пешная профессиональная ре-
ализация россиян.
Гости разделены на 25 ко-

манд, носящих имена вели-
ких россиянин: Гагарин, Ко-
ролев, Циолковский, Саха-
ров, Пирогов, Павлов, Ста-
ниславский, Мейерхольд, Не-
мирович-Данченко, Рахмани-
нов, Стравинский, Репин,

В 2021 году въезд в Рос-
сию для получения образо-
вания доступен для граждан
из списка стран, который ут-
верждается правительством
РФ. Об этом рассказал 4
августа глава Россотрудни-
чества Евгений Примаков в
ходе онлайн-конференции в
Москве.

"Проблема въезда в РФ
для получения образования
сейчас вызывает много за-
кономерных вопросов, агент-
ство часто упрекают в том,
что мы не пустили студен-
тов учиться, но так сложи-
лось, что впускать или не
впускать - вне нашей зоны
компетенции... Въезжать в
страну для получения обра-
зования могут в основном
граждане из списка стран,
который утверждается рас-
поряжением правительства
РФ, он постоянно меняется",
- сказал он.
Как уточнил глава Россот-

рудничества, ведомство не
способно изменить условия
допуска новых иностранных
студентов в РФ, но защи-
щает права уже обучающих-
ся в России студентов.

Примаков также назвал
обязательное условие для
студентов при въезде в Рос-
сию - наличие отрицатель-
ного ПЦР-теста.

"Когда студент въезжает,
не ранее чем за 3 кален-
дарных дня до прибытия в
Россию, должен у него быть
документ об отрицательном
ПЦР на русском или англий-
ском языке, затем спустя 3
дня по прибытии снова сдать
тест, а пока его результат
не получен, студент находит-
ся на самоизоляции", - объ-
яснил глава ведомства.
Кроме того, по его словам,

Минздрав России прораба-
тывает вопросы вакцинации
и признания иностранной
вакцины. Также во многих
случаях вопросы въезда ку-
рируются университетом,
который может со своей
стороны запросить разре-
шение у Минобрнауки, отме-
тил Примаков.
Он указал, что для тех сту-

дентов, которые не находят-
ся в списке стран, которым
разрешен въезд, доступно
только обучение онлайн.
Глава Россотрудничества

признал, что такой формат
неудобен, а студенты меди-
цинских и химических спе-
циальностей и вовсе не мо-
гут обучаться таким обра-
зом.
Ранее, 19 июля, в Мино-

брнауки РФ "Известиям"
рассказали, что разраба-
тывают методические реко-
мендации по деятельности
подведомственных минис-
терству организаций в ус-
ловиях распространения но-
вой коронавирусной инфек-
ции. В них включены поло-
жения о проведении профи-
лактических мероприятий,
которые направлены на пре-
дотвращение распростране-
ния COVID-19 среди обуча-
ющихся и работников.
Эти рекомендации учеб-

ные заведения смогут при-
менять в новом учебном го-
ду. При этом вузы облада-
ют автономией и имеют пра-
во принимать локальные нор-
мативные акты в пределах
своей компетенции, уточни-
ли в Минобрнауки.

Молодёжь из 48
стран приехала
в Москву
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Член бюро высшего сове-
та партии "Единая Россия"
Сергей Собянин и возглавив-
шие федеральный список пар-
тии на предстоящих выборах
депутатов Госдумы восьмого
созыва министр обороны РФ,
член бюро высшего совета
партии Сергей Шойгу, ми-
нистр иностранных дел РФ
Сергей Лавров, сопредседа-
тель Центрального Штаба
ОНФ, член Совета при пре-
зиденте Российской Федера-
ции по науке и образованию,
руководитель фонда "Талант
и успех" Елена Шмелева, врач
анестезиолог-реаниматолог,
главный врач ГБУЗ "Город-
ская клиническая больница
№40" Денис Проценко, упол-
номоченный при президенте
Российской Федерации по
правам ребенка Анна Кузне-
цова открыли федеральный
штаб общественной поддер-
жки "Единой России".

"Выборы в Государствен-
ную думу - это борьба. И
мы здесь боремся не за ме-
дали, не за отличия, а за
нашу страну и ее будущее.
И сегодня эта борьба нахо-
дится на своем пике: закан-
чивается регистрация кан-
дидатов в Государственную
думу и начинается агитаци-
онная кампания. И вот сей-

17-19 ñåíòÿáðÿ -
âûáîðû â Ãîñäóìó
ЦИК откроет 348 избира -

тельных участков за рубежом на
выборах в Государственную Ду-
му. Об этом заявила председа-
тель ЦИК России Элла Памфи-
лова. Как уточнила она, участки
откроют в большинстве стран ми-
ра. Кроме того, четыре участка
будут действовать на территории
Украины в посольстве в Киеве, а
также в консульствах в Харько-
ве, Львове и Одессе.

"На территории непризнанных
республик никаких избира -
тельных участков нет, там голо-
сования не будет", - цитирует РИА
Новости Памфилову.

ÌÈÄ ÐÔ ïëàíèðóåò
ïðåññ-òóð äëÿ ÑÌÈ
ñîîòå÷åñòâåííèêîâ

МИД планирует организо-
вать пресс-тур для СМИ со-
отечественников по регио-
нам России. Об этом на бри-
финге в Москве заявил за-
меститель директора Де-
партамента информации и
печати МИД России Алек-
сандр Бикантов.

"У нас в планах проведе-
ние целевого пресс-тура для
СМИ соотечественников по
регионам России", - сказал
представитель МИД России,
отвечая на вопрос об акти-
визации работы Евросоюза
с молодежью на Украине.
Александр Бикантов отме-
тил, что российское внеш-
неполитическое ведомство в
контексте работы с молоде-
жью уделяет особое внима-
ние работе по линии объе-
динений соотечественников.

"Министр, руководство
Министерства регулярно
выступают на различных мо-
лодежных форумах. Стара-
емся говорить с молодыми
людьми на понятном им
языке о важных вопросах
международной повестки
дня, сохранении историчес-
кой памяти, об изменении
климата, о непреходящих об-
щечеловеческих ценностях.
На протяжении последних
лет МИД активно использу-
ет различные цифровые тех-
нологии, разнообразные он-
лайн-платформы, социаль-
ные сети. Мы готовы не то-
лько помогать молодежи
разбираться в глобальной
политике, но и сами у нее
учимся новым веяниям и
трендам, слушать и слышать
мнение наших молодых сов-
ременников", - отметил Алек-
сандр Бикантов.

"Сегодня как раз говори-
ли о Международном моло-
дежном форуме "20.20",
стартовавшем в Москве в
конце июля. Будем и даль-
ше всячески содействовать
такого рода форматам, а
также налаживанию прямых
контактов между представи-
телями молодежных органи-
заций России и других госу-
дарств", - добавил дипломат.

Александр Бикантов

Â Ìîñêâå îòêðûëè øòàá "Åäèíîé Ðîññèè"
час, казалось бы, и надо
агитировать, и надо биться
за голоса избирателей. И
это, конечно, так. Но "Еди-
ная Россия" чем отличается
от ее оппонентов, что ведет
агитацию и эту борьбу бук-
вально на следующий день
после прошедших выборов
- наша партия агитирует не
словами, а делами, конкрет-
ными делами и конкретны-
ми результатами, и это чрез-
вычайно сложно. Чрезвы-
чайно сложно не обещания-
ми, а реальными делами аги-
тировать и побеждать", -
сказал Собянин, выступая
на открытии. По его словам,
партия всегда рада любому
мнению, особенно если оно
на пользу развитию. На при-
мере Москвы он отметил,
что если бы в свое время
послушал оппозиционеров,
то в городе не строилось бы
метро, не обновлялся бы
пассажирский транспорт и
не реализовывались многие
другие проекты, и город был
бы самым проблемным.

"Представляете себе, что
бы было, если бы мы пос-
лушали и не стали бы бла-
гоустраивать город? Наш го-
род был бы самым грязным
городом. Сегодня он один из
самых чистых и благоустро-

енных городов не только
России, но и Европы. Этим
можно гордиться", - добавил
мэр. По его словам "Единая
Россия" не отказывается от
ответственности, решает
проблемы: "Несмотря на
сложности, несмотря на
проблемы, "Единая Россия"
не отказывается от ответ-
ственности за эти проб-
лемы, берет их на себя, по-
беждает, каких бы труднос-
тей не было. Я уверен, что
у нас будет сильная страна,
сильный президент. Наша
партия должна победить".
В свою очередь Сергей

Шойгу отметил, что партии
стоит продолжить реализо-
вывать большое количество
проектов: "Сегодня намного
тяжелее, потому что ог-
ромный курс ответственнос-
ти за все то, что сделала,
делает партия. Более того,
за то, что предстоит сделать.
А предстоит сделать очень
многое. Тот темп, который
сегодня, его, конечно, надо
поддерживать. Конечно, на-
до внедрять все новые и
новые проекты, которые
послужат на благо нашей
страны: будь то здравоох-
ранение, образование, будь
то развитие транспортной
системы страны". Предло-

жения и инициативы партии
были отражены в нацио-
нальных проектах, реализу-
ющихся в стране.

"Таких проектов по стране
очень и очень много. Боль-
шинство проектов сотканы
как раз из тех предложений,
которые сформированы пар-
тией на разных уровнях. Се-
годня идет реализация этих
национальных проектов. Я хо-
тел бы пожелать всем нам
таких же динамичных прод-
вижений наших дел, проек-
тов на благо нашего отечес-
тва", - подытожил Шойгу.
Сергей Лавров в своем

выступлении сказал, что
достигнутые успехи во внеш-
ней политике связаны с тес-
ной координацией с граж-
данским обществом: "Поми-
мо парламентской диплома-
тии развиваются весьма ак-
тивно и обретают новые
формы другие методы дип-
ломатии негосударственной
- общественная дипломатия.
Есть дипломатия научная,
есть дипломатия молодеж-
ная, студенческая. И особо
хочу отметить роль волон-
терского движения в прод-
вижении идеалов нашей
внешней политики методами
народной дипломатии. Вы
делаете великое дело".

Ïðèãëàøàåò
Íîâîñèáèðñê
Международный научно-техно-

логический форум Технопром 2021
пройдет в Новосибирске с 25 по
27 августа. Распоряжением Пра-
вительства РФ от 13 марта 2021
г. Форум внесен в план основных
мероприятий по проведению в
Российской Федерации Года нау-
ки и технологий.
Участники форума из более чем

20 стран выработают эффективн-
ые формы сотрудничества науки,
бизнеса и государства для внед-
рения передовых разработок во
все сферы жизни и производст-
ва. Среди гостей и спикеров - ру-
ководители федеральных и регио-

Ставший знаменитым от Болга-
рии до Китая ямальский междуна-
родный молодежный проект фо-
рум-фестиваль "Мы за мир во
всем мире" состоится 21 августа
в формате онлайн-встречи. Регис-
трация на форум https://forms.gle/
aTFxQALG9Kx FtJN68.
Организаторы мероприятия поз-

накомят участников с молодыми
людьми, кото-рые смогли достичь
успеха в своей профессиональной
и творческой жизни. Они поделятся своими историями и ответят
на вопросы. В их числе - ямальская вокалистка Снежана Хороля,
которая дважды в составе творческой группы участвовала в бол-
гарском форуме. https://inter.yanao.ru/presscenter/news/74824/

нальных органов власти, ученые,
руководители наукоградов и инно-
вационных центров, бизнесмены.
В рамках Технопром - 2021 так-

же пройдет XII Сибирский форум
"Индустрия информационных сис-
тем", I Национальный Форум тран-
сфера технологий, XV Сибирская
Венчурная ярмарка. Предприни-
матели смогут увидеть и протес-
тировать инновационные и техно-
логические решения на профиль-
ной выставке.
Форум состоится уже в вось-

мой раз и зарекомендовал себя
как площадку для принятия клю-
чевых решений научно-технологи-
ческой политики страны. Именно
в рамках форума была иницииро-
вана подготовка Стратегии науч-
но-технологического развития РФ.

"Ìîëîäûå ëèäåðû"
ñîáåðóòñÿ â Êàì÷èè
Программа летней образовательной школы

российских соотечественников "Молодые ли-
деры", которая пройдет в Камчии с 15 по 19
августа 2021 года насыщена событиями.
Более свободным можно считать лишь день

заезда - 15 августа. 16 августа после открытия
перед участниками с лекцией "Тренды будуще-
го и вызовы настоящего" выступит Андрей Ля-
кин, ведущий эксперт центра компетенций кон-
трольно-надзорной деятельности Кафедры фи-
нансового менеджмента и финансового права
Университета Правительства Москвы, эксперт
в области систем управления, асессор конкур-
са "Проектный Олимп". В этот же день после
обеда проведет свой мастер-класс "Эффектив-
ная коммуникация в кросс-культурном прост-
ранстве" Светлана Кузнецова, ведущий тренер-
эксперт в области кросс-культурных коммуни-
каций в бизнесе и политике; сертифициро-
ванный тренер английской компании Richard
Lewis Communications, политический психолог,
магистр в области международной недвижимос-
ти (Oxford Brookes University, 2005), член Об-
щественной палаты РФ VI состава.
После кафе-паузы начнется мастер-класс Ан-

дрея Лякина "Основы проектного менеджмен-
та". Свободное время у участников появится
лишь до ужина, поскольку участников ждет под-
ведение итогов дня в командах.
Следующий день предложит будущим лидерам

не менее интересные темы. Мастер-класс "Со-
циальные инновации: от дизайна к действию" про-
ведет Екатерина Стрельцова, заместитель ди-
ректора центра статистики и мониторинга нау-
ки и инноваций Института статистических исс-
ледований и экономики знаний НИУ ВШЭ. Мас-
тер-класс: "Формирование цифрового мира:
вызовы, возможности, риски" будут вести Ма-
рианна Алборова, ведущий эксперт Центра меж-
дународной информационной безопасности и на-
учно-технологической политики МГИМО МИД
России. После обеда она же проведет мастер-
класс: "Эффективные переговоры в современ-
ном мире". Дебаты участников после кафе-па-
узы будет вести Алла Попова, кандидат психо-
логических наук, доцент кафедры государствен-
ного управления и кадровой политики МГУУ Пра-
вительства Москвы, карьерный консультант, биз-
нес-тренер. Завершится день квестом "Вокруг
Камчии за 60 минут" и затем подведением ито-
гов дня в командах.

18 августа пройдет деловая игра "От идеи до
проекта" с ведущим Арсением Масловым, ос-
нователем и управляющим партнером
PMRO.Club. После обеда участников ждет по-
ездка в Несебр и финальный ужин. 19 августа
молодые лидеры разъедутся по домам полные
сил и новых идей.

За рубежом находятся более
двух миллионов человек, которые
имеют право принять участие в
выборах, сообщает сайт Москов-
ского дома соотечественника.
Член ЦИК Павел Андреев уточ-
нил, что, по сведениям Министер-
ства иностранных дел, количест-
во этих людей составляет 2 147
140. Из них постоянно прожива-
ют в других странах 1 829 471
человек.
Из любой точки земного шара,

где есть интернет, смогут прого-
лосовать те, кто зарегистрирован
на портале Госуслуг и имеет ре-
гистрацию в одном из тех семи
регионов, где будет проводиться
дистанционное голосование. Ос-
тальным для волеизъявления не-
обходимо обратиться в ближайшее
российское загранучреждение.



13-19 августа 2021
7. БЛИЖНЕЕ ЗАРУБЕЖЬЕ

Страницу подготовил
Влади Владков

Глава МИД Украины Дмит-
рий Кулеба сравнил вступ-
ление страны в НАТО с ко-
панием туннеля с двух сто-
рон. Об этом он сказал в
эфире телеканала "Украина
24", его слова приводит РИА
Новости.

"Я думаю, что это дорога
с двусторонним движением.
Это как копать туннель под
водой - с обеих сторон на-
чинают копать, и в опреде-
ленной точке встречаются.
Также я отрицаю идею о

Президент Литвы Гитанас
Науседа сообщает ТАСС со
ссылкой на LRT.

"Наши отношения с Бело-
руссией в настоящее время
осложнены. Имея в виду ци-
ничное, агрессивное поведе-
ние Белоруссии, усматриваю
очень ограниченные воз-
можности в будущем их улуч-
шить", - заявил политик.
По его словам, позиция

Литвы укладывается в общее
русло линии Евросоюза. "ЕС,
Литва и другие государства-
члены будут едины в четком
ответе на политику, которую
проводит белорусский ре-

Íà Óêðàèíå íàçâàëè
åäèíñòâåííûé
ñïîñîá
"âåðíóòü" Êðûì
Бывший

депу та т
Верхов -
ной Рады
А н н а
Ге р м а н
назвала
е д ин с т -
в е н н ы й
с п о с о б
Украины
"вернуть"
Крым и
Донбасс.
Об этом
она рассказала в эфире те-
леканала "Наш", передает
РИА Новости.
По ее словам, Киев смо-

жет добиться этого только в
том случае, если помирится
с Россией и Белоруссией.
Политик отметила, что три
братских народа, которые
всегда жили в согласии и
имеют общие корни, должны
задуматься над тем, как жить
вместе. Герман также доба-
вила, что им стоить уважить
особенности, развитие, ку-
льтуру и язык друг друга.
Помимо этого, бывший де-

путат посоветовала киев-
ским властям навсегда
забыть о своей "мечте", ес-
ли они не захотят жить в ми-
ре и дружбе с соседями.
Ранее бывший депутат

Верховной Рады Евгений Му-
раев предсказал, что Украи-
ну в скором времени разде-
лят на части. По его словам,
сейчас на территории страны
происходит мобилизация ра-
дикально настроенных групп
граждан, которые могут быть
использованы для раскачки
ситуации и провокаций в Ки-
еве уже этой осенью. Мура-
ев подчеркнул, что на Укра-
ине готовится глобальное
гражданское противостояние.

Ñàíäó ïðèçâàëà âîññòàíîâèòü äèàëîã ñ Ìîñêâîé

Êóëåáà ñðàâíèë âñòóïëåíèå â ÍÀÒÎ ñ òóííåëåì ïîä âîäîé
том, что только мы должны
что-то делать, а та сторона
просто сидеть и нас ждать.
Это реально движение двух
партнеров, двух сторон к об-
щему результату", - сказал
министр иностранных дел.
Кулеба добавил, что иног-

да партнеры хотят поступить
как в 2013 году, когда они
предлагали подписать Согла-
шение об ассоциации, от ко-
торого отказался экс-пре-
зидент Украины Виктор Яну-
кович. Киев также периоди-

чески выдвигает новые идеи
и проекты ,  на которые
НАТО сдержанно реагирует.
Министр подчеркнул, что

Запад в первую очередь дол-
жен признать, что Украина
является его полноценной
частью, а не "восставшей
провинцией русского мира"
или буферной зоной. По его
словам, когда это решение
будет окончательно приня-
то, процесс европейской и
евроатлантической интегра-
ции для страны ускорится.

Ранее Кулеба заявил, что
Совет национальной безо-
пасности и обороны страны
(СНБО) утвердил новую
стратегию внешнеполити-
ческой деятельности, сог-
ласно которой Украина бу-
дет двигаться по европейс-
кому курсу и стараться про-
тиводействовать "агрессив-
ной политике" России. Гла-
ва внешнеполитического ве-
домства назвал официальное
утверждение документа ис-
торическим событием.

Глава МИД Украины Дмитрий
Кулеба

Ëèòâà óñîìíèëàñü â óëó÷øåíèè
îòíîøåíèé ñ Áåëîðóññèåé

жим", - сказал Науседа.
С начала текущего года на

литовско-белорусской гра-
нице задержаны свыше че-
тырех тысяч нелегальных
мигрантов, что в 50 раз бо-
льше, чем за весь минувший
год. В конце мая 2021-го
президент Белоруссии Алек-
сандр Лукашенко отметил,
что республика служила ба-
рьером на пути переброски
нелегальных мигрантов в со-
седнюю страну, однако с
учетом политического дав-
ления Запада Минск может
задуматься, стоит ли про-
должать это делать.

Â Êèðãèçèè çàêðûëè äåëî îá èçáèåíèè ðóññêîãî ìàëü÷èêà

Бывший депутат
Верховной Рады
Анна Герман

Президент республики Молдавия
Майя Санду

Молдавии следует восста-
новить диалог с Россией по
всем направлениям, заяви-
ла президент республики
Майя Санду, сообщает те-
леканал JurnalTV.
По ее словам, переговоры

должны начаться оператив-
но. Санду добавила, что об-
суждение всестороннего сот-
рудничества будут вестись
на уровне правительств и,
возможно, глав двух госу-
дарств. Политик надеется,
что страны смогут обсудить
все существующие на сегод-
ня проблемы двусторонних
отношений.

"Начатый в 2019 году диа-
лог будет продолжен. Тогда
министр иностранных дел
Нику Попеску провел встре-
чу с российским министром
Сергеем Лавровым", - ска-

зала молдавский лидер. Она
напомнила, что тогда пере-
говоры были прерваны из-
за начавшегося в Молдавии
политического кризиса.
Ранее Санду уже выража-

ла готовность нормализо-
вать отношения с Россией.

В частности, президент за-
явила о намерении продол-
жить переговоры по при-
днестровскому урегулирова-
нию и выводу российских
баз из региона. Она подчер-
кнула, что нормализация от-
ношений будет зависеть
лишь от желания обеих сто-
рон.

30 ноября 2020 года Сан-
ду призвала вывести россий-
ский миротворческий кон-
тингент из Приднестровья.
По ее мнению, "мягкий под-
ход" в переговорах об уре-
гулировании конфликта не
был эффективен. Она счи-
тает, что статус региона
после реинтеграции должен
быть найден, но выступила
против ранее предложенной
федерализации Молдавии.
По мнению бывшего пре-

зидента республики Игоря
Додона, слова Санду о не-
обходимости вывести рос-
сийский миротворческий
контингент из Приднестро-
вья - серьезная ошибка. Он
уверен, что антироссийская
политика пагубно скажется
на Молдавии и может при-
вести к новому конфликту.
Приднестровская Молдав-

ская Республика провозгла-
сила независимость в 1990
году после вооруженного
конфликта с Кишиневом. Бо-
евые действия в регионе за-
вершились в 1992-м после
ввода российского миро-
творческого контингента,
который находится там до
сих пор. Вопрос об их выво-
де является главным кам-
нем преткновения в отноше-
ниях России и Молдавии.

В Киргизии закрыли дело
об избиении русского маль-
чика. Об этом сообщает
Telegram-канал Readovka.
Сообщается, что родителей
ребенка вынудили забрать
заявление.
Несмотря на широкий об-

щественный резонанс, влас-
ти республики ограничились
извинениями перед семьей
потерпевшего и профилакти-
ческими беседами с винов-
никами происшествия, ко-
торые систематически уни-
жали мальчика за его наци-
ональную и религиозную при-
надлежность.

14 июля о ситуации с из-
биением русского ребенка
в Киргизии высказался ру-
ководитель Россотрудничес-
тва Евгений Примаков. Он
предложил помощь его ро-
дителям и призвал киргиз-
ские власти "беречь рус-
ских" как гарант "цивилиза-

ционной состоятельности"
среднеазиатской республи-
ки.

10 июля в МИД России об-
ратили внимание на ситуа-
цию с расследованием де-
ла. Там подчеркнули, что
следят за ней, и отметили,
что происходящее находит-

ся на особом контроле
председателя кабинета ми-
нистров Киргизии Улукбека
Марипова.
Ранее стало известно, что

во время спортивных сбо-
ров по дзюдо в Иссык-Ку-
льской области сверстники
две недели избивали девя-
тилетнего мальчика из-за
его веры и национальности.
Отмечалось, что каждый
день во время тихого часа
они били его за то, что он
русский и "не верит в Алла-
ха".
Недавно в Киргизии муж-

чина напал на сотрудницу
детского центра из-за того,
что она разговаривала с
ним на русском языке, со-
общает Telegram-канал
"Sputnik Ближнее зарубе-
жье". Инцидент произошел 2
августа. Клиент центра в
грубой форме потребовал,
чтобы сотрудница разгова-

ривала с ним исключитель-
но на киргизском. После
этого он начал оскорблять
девушку и бросил в ее го-
лову калькулятор.
Позднее правоохранители

задержали мужчину, однако
уже спустя несколько минут
отпустили. После этого он
вернулся в детский центр и
продолжил оскорблять сот-
рудницу.
В посольстве России в

Киргизии уже отреагирова-
ли на случившееся. В част-
ности, посол Николай Удо-
виченко осудил нападение на
девушку и призвал дать
адекватную оценку ситуации.
"Не хочу видеть в этом не-
гативную тенденцию, но и
оставлять без внимания не
считаю возможным", - зая-
вил он.

Руководитель Россотрудничества
Евгений Примаков

Ïðîòàñåâè÷ ïðèçíàëñÿ â óâàæåíèè ê Ëóêàøåíêî
Бывший главред Telegram-

канала NEXTA Роман Прота-
севич в эфире государствен-
ного телеканала СТВ рас-с-
казал о своем отношении к
деятельности белорусского
президента Александра Лука-
шенко.
По его мнению, "если че-

ловек смог выдержать такое
огромное давление, то, навер-
ное, это о многом говорит".
"С точки зрения личности,
как человека - да, его стой-
кость вызывает уважение", -
признался Протасевич.
В июле Протасевич рас-

сказал, что администраторы
и владельцы популярных
Telegram-каналов были нас-

тоящими организаторами бе-
лорусских протестов, тогда
как роль оппозиции в них су-
щественно переоценена. Он
пояснил, что именно админис-
траторы таких каналов, в том
числе и NEXTA, координиро-
вали выход людей на улицы.
Роман Протасевич был за-

держан белорусскими сило-
виками после инцидента с
принудительной посадкой са-
молета авиакомпании Ryanair
23 мая в Минске. В Белорус-
сии его обвинили в наруше-
нии порядка и организации
массовых мероприятий пос-
ле президентских выборов на
родине в августе 2020 года.
В итоге он согласился на

сотрудничество со следстви-
ем и дал несколько интервью,
в которых повторил тезисы
официального Минска о мас-
совых беспорядках, обвинил
оппозицию в иностранном фи-
нансировании и хвалебно
отозвался о Лукашенко.

Роман Протасевич
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Гетман Иван Мазепа стал
одной из самых неодноз-
начных личностей XVIII ве-
ка. Многие украинцы видят
его борцом за свободу и на-
циональным героем, однако
по отношению к России в пе-
риод войны со Швецией он
поступил как предатель.
Биографы отмечают, что Ма-
зепа часто действовал в со-
ответствии с личными ко-
рыстными убеждениями и не
самыми возвышенными ин-
тересами. Этот человек дей-
ствительно был способен на
многое, но его путь закон-
чился крайне бесславно.
В ноябре 1708 года, ког-

да он публично заявил, что
переходит на сторону швед-
ского короля - давнего про-
тивника России и Петра I -
гетман и представить не мог,
чем завершится затеянное
им дело. Кстати, впослед-
ствии в России ему даже
присвоили орден заочно.
Вот только награда эта была
весьма сомнительного свой-
ства. Каков же он - Мазе-
па? И почему он так и не
смог воплотить в жизнь свои
амбициозные планы?
Он появился на свет в

1639 г. Его малой родиной
стало село Мазепинцы, ко-
торое прадед будущего гет-
мана получил от польского
короля в качестве дара.
Кстати, сегодня в этом се-
ле под Белой Церковью про-
живает около 400 человек.
Известно, что его дед нахо-
дился в услужении у рус-
ского царя, а вот отец Ма-
зепы сначала находился сре-
ди соратников Богдана Хме-
льницкого, а затем перемет-
нулся на сторону поляков.
Наверное, именно от него
Иван унаследовал способ-
ность менять свои взгляды
и перестраивать их под то,
что кажется выгоднее.
Уже с самого детства Ма-

зепа находился в окружении,
что не отличалось лояльным
отношением к русским. В
большинстве своем это
были поляки, негативно нас-
троенные против России,
что, несомненно, сказыва-
лось и на взглядах мальчи-
ка. Образование Иван по-
лучил в Иезуитском колле-
гиуме, находившемся в Вар-
шаве. Благодаря отцу сумел
устроиться на службу к по-
льскому монарху Яну Кази-
миру. Несмотря на все не-
достатки и наличие низ-
менных черт характера, Ма-
зепа был весьма образо-
ванным человеком. Однако
Мазепа так и не приобрел
друзей при польском дворе.
Он не гнушался наговари-
вать на тех, кто доверился
ему, был уличен в предате-
льстве близких людей. Ве-
роятно, именно поэтому мно-
гие поляки старались избе-
гать Мазепу, с которым не-
льзя было откровенничать.
Известный российский ис-

торик Николай Костомаров
в своей работе, посвящен-
ной гетману, пишет: "Сверс-
тники и товарищи его, при-
дворные католической веры,
издеваясь над ним, додраз-
нили его до того, что про-
тив одного из них Мазепа в
горячности обнажил шпагу,
а обнажение оружия в ко-
ролевском дворце счита-
лось преступлением, дос-
тойным смерти. Но король
Иоанн Казимир рассудил,
что Мазепа поступил неу-

Ãåòìàí, çàñëóæèâøèé îðäåí Èóäû
Украинские
националисты
чтят Мазепу
за то, что он
предал Россию

мышленно, и не стал каз-
нить его, а только удалил от
двора. Мазепа уехал в име-
ние своей матери ,  на

Волынь". Существовали и ин-
ые причины отлучения Ма-
зепы от двора. Согласно од-
ной из версий, ловкий прид-
ворный был уличен в любов-
ной связи с супругой знат-
ного пана Фальбовского.
Тот, поймав любовника "с
поличным", приказал его
раздетым посадить на ло-
шадь, связать и прогнать по
колючему кустарнику. В да-
льнейшем эта история была
художественно переработа-
на Байроном, из-за чего и
получила известность.
Несмотря на то, что прид-

ворный блеск остался в

прошлом, Мазепа не соби-
рался оставаться в тени. Он
понимает, что успеха в жиз-
ни можно добиться благо-
даря удачному браку. В 1668
он берет в жены дочь одно-
го из самых влиятельных ка-
зацких старшин Семена По-
ловца, Анну. Благодаря под-
держке тестя вскоре Мазе-
па получает должность рот-
мистра гетманской гвардии,
а затем становится гетман-
ским писарем. Служил он
Петру Дорошенко, гетману,
лояльному Османской импе-
рии и контролировавшему
большую часть Правобере-
жья Украины.
Когда отряды Дорошенко

захватывают в плен 15 ка-
заков-запорожцев, гетман
принимает решение препо-
днести их в качестве подар-
ка турецкому султану. В
Константинополь была на-
правлена делегация, что

должна была привезти не-
вольников к месту назначе-
ния. Однако по дороге Ма-
зепа и его соратники были
атакованы Иваном Серко и
его запорожцами. Казаки
хотели казнить противников,
однако смилостивились и ре-
шили, что их судьбу должен
решить гетман. В ту пору на
Запорожье властвовал Иван
Самойлович. Отметив нео-
быкновенную образован-
ность и утонченность Ма-
зепы, он отменил его нака-
зание. Более того, Мазепа
был приставлен к детям гет-
мана в качестве гувернера.

Когда русскими царями
становятся малолетние Иван
и Петр, регентом при них
выступает царевна Софья,
но фактически власть нахо-
дилась в руках ее фаворита
Василия Голицына. Именно
этот человек превратил Ма-
зепу в запорожского гетма-
на. Когда царевна Софья
низвергается Петром I, а он
становится единоличным
правителем, Мазепа снова
меняет принципы. Он осоз-
навал, что теперь власть на-
ходится в руках молодого,
деятельного и достаточно
бескомпромиссного царя, а
потому следует войти в до-
верие к Петру. Теперь Ма-
зепа рассказывает, что Го-
лицын занимался вымогате-
льством. Сам же гетман
предстает перед царем в
качестве жертвы интриг и
политического давления.
Кроме того, гетман прекрас-

но зарекомендовал себя в
качестве поддержки Петра
во время Азовских походов.
Доверие Петра I преврати-
ло Мазепу в одного из самых
богатых людей Российской
империи. В его владениях
находилось множество зе-
мель, огромное число кре-
постных - около 100 тысяч
человек. Иван Степанович
Мазепа поставил рекорд по
пребыванию в должности
гетмана Войска Запорож-
ского - 22 года. За это вре-
мя Иван Мазепа был много
раз награжден и обласкан
русской властью.
В это же время бурно

развивается не только по-
литическая, но и амурная
деятельность Мазепы. Он
вскружил голову дочери ге-
нерального судьи, Василия
Кочубея. Юная Матрена ос-
тавила отчий дом и стала
жить с Мазепой, которому
к тому времени уже было
более 60 лет. Что важно,
любовник приходился де-
вушке крестным отцом, а в
те времена отношения по-
добного рода приравнива-
лись к инцесту и предатель-
ству христианской веры.
Многочисленные доносы на
Мазепу, обвинения его в
предательских поступках и
идеях поддержать Швецию
царь Петр поначалу воспри-
нимал как месть генераль-
ного судьи за дочь. Все по-
лученные данные были пе-
реданы комиссии, члены ко-

Гетман Иван Мазепа

торой были сторонниками
Мазепы. В итоге Кочубей и
полковник Иван Искра были
казнены, а несколько каза-
ков отправлены в ссылку.

4 ноября 1708 г. Мазепа
публично заявил о перехо-
де на сторону шведов. Ис-
торик Павел Кротов счита-
ет: "Мазепа не обладал стра-
тегическим мышлением. Де-
ятельную подготовку Петра
к новому этапу войны гет-
ман принимал за проявле-
ние паники и жест отчаяния.
Хотя русские уже доказали,
что шведов можно успешно
побеждать, Мазепа все еще
верил в непобедимость
Карла XII". Большинство ка-
заков отказалось поддер-
жать Мазепу, хотя на его
сторону и перешли около 7
тысяч запорожцев . Для
шведского войска это была
незначительная помощь.
Объединившись со шведа-
ми, казаки Мазепы двину-
лись к восточным землям.
Он принимал участие во мно-
гих сражениях, получил из-
вестность как жесткий и
беспощадный человек .
Пленных русских воинов Ма-
зепа сажал в яму, предавая
мучительной смерти.
Весной 1709 г. Мазепа

подписывает договор о со-
юзе со шведским королем.
Он мечтал о власти и огром-
ном влиянии, но все ожида-
ния рухнули в один день. 8
июля русские разбивают
шведскую армию, прежде
считавшуюся непобедимой.
Спасая свои жизни, Карл XII
и Мазепа вынуждены были
бежать в Турцию. Совсем
скоро, 21 сентября 1709 г.,
бывший гетман скончался в
Бендерах (территория сов-
ременного Приднестровья).
Иван Мазепа был предан

анафеме. Специально для
него Петр I приказал изго-
товить в единственном
экземпляре Орден Иуды. Он
представлял собой сереб-
ряный круг весом 5 кг. На
нем был изображен Иуда
Искариот, повесившийся на
осине, внизу изображение
30 сребреников и надпись
"Треклят сын погибельный
Иуда еже ли за сребролю-
бие давится". Последнее из-
вестие об "ордене" относят
ко времени императрицы
Анны Иоанновны. Его сде-
лали неким атрибутом при-
дворных шутов.
Надо сказать, что оценки

деятельности Мазепы у
разных историков сущест-
венно различаются. Среди
некоторых из них - прежде
всего у тех, кто близок бан-
деровской власти в Киеве,
бытует мнение, что гетман
боролся за независимость
Украины. Но это не так -
свою родину он видел в сос-
таве Польши. Несомненно, у
этого человека были и свои
таланты, положительные
черты, но он перечеркнул
все свои достоинства самым
гнусным поступком - как че-
ловека, так и политика -
предательством. А за то, что
от предал именно Россию,
украинские националисты
чтят его сегодня.

Плененные шведские знамена
у ног Петра Великого

Карл XII и гетман Мазепа
после поражение

в Полтавской битве
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Деревенский частный му-
зей стал одним из победи-
телей премии "Европейский
музей года". Внешне этот
музей в окрестностях
Рыбинска - совсем неброс-
кий. Ну, старые амбары, пе-
ренесенные на одну лужай-
ку. Ну, часовня на берегу
реки. Ну, предметы крес-
тьянского быта - что тут мо-
жет поразить? Но, оказыва-
ется, может. Маленький де-
ревенский частный музей,
собранный по бревнышку
Василием Смирновым и его
женой Еленой Наумовой,
стал одним из победителей
премии "Европейский музей
года". О нем рассказывает
"Российская газета".

Семья
Это поразительная семья!

Елена - человек сугубо го-
родской, из московской про-
фессорской семьи, филолог
и ученый, однажды встре-
тила на своем пути Василия,
человека с золотыми рука-
ми, ясными глазами и ка-
кой-то удивительной негром-
кой интонацией, то ли из
рассказов Шукшина, то ли
из рассказов Белова - нас-
тоящего и в то же время
очень диковинного ярослав-
ского жителя.
Ну вот как рассказать о

Василии? Отдельный музей
для этого нужен. Перепро-
бовав разные профессии,
он вдруг понял, что ни в ка-
кой город уезжать не хочет.
Что без своей родной Учмы
жизнь себе не представля-
ет. Что жалко ему свою де-
ревню, как бывает жалко
живое существо - до слез.
Мало того, что при больше-
виках снесли и разобрали
на кирпичи монастырь на
том берегу реки и затопили
берег при строительстве ка-
нала Москва - Волга в 1930
годы. Так еще и после не-
долгого затишья между ран-
ним Хрущевым и поздним
Брежневым началась новая
эра "раскрестьянивания".
Закрыли школу, закрыли бо-
льницу, закрыли колхоз, жи-
тели стали уходить в город
- история известная.
Василий стал ходить по до-

мам, собирать старые ве-
щи, фотографии и доку-
менты, осколки прежней ци-
вилизации, записывать уст-
ные рассказы.

Источники
вдохновения
Справедливости ради заме-

тим: жить в этих местах и не

Ó÷ìà - ìóçåé ëèö è ëè÷íîñòåé
Репортаж из
деревенского
музея,
поразившего
европейских
экспертов

заразиться "музейной болез-
нью" для умного человека не-
возможно. Чуть дальше по
реке - город Мышкин, отку-
да пошла вся новая музей-
ная культура, "этнография
для всех": музей валенок и
музей утюга, музей самова-
ра и музей прялки, придуман-
ные еще в 60-70-е годы кра-
еведом и энтузиастом Вла-
димиром Александровичем
Гречухиным. У мышкинца наш-
лись бесчисленные последо-
ватели по городам и весям.
Именно его голос услышал од-
нажды в лесу бывший плот-
ник Василий Смирнов, им
заслушался, им вдохновился
- и понял, что хочет создать
в родной Учме музей. Но
главным источником вдохно-
вения явилась встреча с Еле-
ной. Жена привнесла в про-
ект Учмы чистоту научного
мышления, большую музей-
ную культуру, непрестанный
творческий поиск. Ну и, ко-
нечно, то, что сейчас особен-
но важно для музея любого
масштаба - умение органи-
зовать процесс.

Большая семья
"Мы приехали в Учму в

страшно холодный дожд-
ливый день. Зуб на зуб не
попадал. В амбарах, увы,
отопления нет. Смотреть ни-
чего не хотелось. Но нас
отогрели чаем и разгово-
ром, и вдруг стало понятно
- мы встретились с чудом",
рассказывает Василий.
Вы попадаете в музей

сразу, когда въезжаете в

Елена и Василий Смирновы - создатели обыкновенного чуда в
деревне Учме. Фото: Юрий Феклистов

Жизнь и смыслы
Пережившая холод и ужас

коллективизации, древняя
Учма, как почти любая рус-
ская деревня, постепенно
оттаяла, восстановила крес-
тьянский образ жизни - в
новых формах, обличьях, де-
талях. В "советском" музей-
ном амбаре - не просто на-
валенные по экспозиции ве-
щи, как часто бывает в лу-
бочных "музеях советского
быта", нет. Это суровая кол-
хозная жизнь - но наполнен-
ная человеческими смысла-
ми: здесь ловили на лодках
рыбу и доили коров, здесь
растили детей и гуляли на
праздники, здесь жили в
замкнутом бытийном космо-
се, который был самодо-
статочен, что и есть глав-
ное для любого человека.
Идешь по этим комнатам,

смотришь на картинки на
стенах, на фотографии, на
кухонный стол с открытой
консервной банкой и чекуш-
кой, и что-то за сердце бе-
рет, жалко их всех, и жал-
ко, что больше этого "кос-
моса" нет. Все здесь - от
радиоточки с утренними тру-
довыми нарядами по кол-
хозным бригадам, до танцев
в клубе, от картинок из ка-
лендаря и документов всех
видов - благодарности, гра-
моты, заявления и автоби-
ографии - до галереи лиц,
изрезанных морщинами,
лиц, улыбающихся и светя-
щихся внутренним светом,
все это цепляет, ты тут не
"гонишь себя" по экспози-
ции, но то и дело замира-
ешь.

Старухи о любви
Апофеоз учминского музея

- "Старухи о любви". Имен-
но этот проект возили в
Москву на престижную
выставку, посвященную
сближению театра и музея,
именно "Старухи" помогли
победить на конкурсе "Ев-
ропейский музей года",
именно сюда надо обязате-
льно зайти в конце...
Старухи вспоминают сво-

их суженых: как встречались,
как любили, как женились.
В каждом углу - свое лицо,
свой устный рассказ, отор-
ваться от которых невозмож-
но. Вот лишь один сюжет:
уходивший надолго в армию
жених настаивал не просто
на помолвке, а на свадьбе -
до призыва, и лежал неско-
лько дней на пороге, пока
невеста не согласилась…
Учма - музей лиц и лич-

ностей. И понимания Време-
ни через человека, как аб-
солютной ценности. Потому
хочется еще и еще раз вер-
нуться сюда, снова попасть
в эти амбары на лужайке,
попить чаю на берегу Вол-
ги. И снова, возможно, за-
плакать неожиданно.

Музей в Учме

настыря и Углича, а потом
уже и до древней Учмы.
В память о разрушенном

монастыре Василий Смир-
нов поставил маленькую ча-
совню. Но это лишь преам-
була, лишь "вход" в музей...

деревню, - на заборах ог-
ромные принты старых фо-
тографий из семейных аль-
бомов. Эти лица, улыбки, от
дет-ских до стариковских,
это ощущение большой се-
мьи - его ни с чем не пере-

путаешь, как будто сама
эпоха глядит на тебя, и ты
медленно едешь вдоль за-
боров и лиц - и въезжаешь,
наконец, в саму "экспози-
цию".
Он довольно сложно уст-

роен - многоплановый и объ-
емный музей. На его месте
стоял когда-то монастырь,
основанный в русском сред-
невековье святым Кассиа-
ном Греком - Касьяном по-
нашему - византийским кня-
зем, перебравшимся в Рос-
сию вместе с посольством
Софии Палеолог и остав-
шимся в Московии сначала
монахом, а потом и схимни-
ком, старцем, основателем
монастыря. Удивительно, с
какой нежностью и тщате-
льностью показан путь это-
го человека - от редкой ико-
нографии и археологических
находок до карты его путе-
шествия "из греков в варя-
ги", от Константинополя и
Рима до Ферапонтова мо-
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Литературные анекдоты
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Людям свойственно ошибать-

ся. Известен и ряд языковых
ошибок, основанных на непо-
нимании иностранных слов. Так,
европейцы, осваивая новые
земли, не всегда находили "об-
щий язык" с местными жителя-
ми. Из-за недоразумения воз-
никли слова: орангутанг - бук-
вально "лесной человек" (так ту-
земцы называли жителей внут-
ренних лесов острова Борнео,
ныне Калимантан, а европейцы
решили , что речь идет о
крупных человекообразных
обезьянах); кенгуру (увидев
впервые этих животных, евро-
пейцы спросили у местных жи-
телей, как те называются, и ус-
лышали в ответ - кенгуру, т. е.
"мы не понимаем, не знаем");
Канада - "хижины" (речь шла о
небольшом селении индейцев,
оказавшемся поблизости, поз-
же этим словом назвали огром-
ную страну).
Зонтик - так зазвучало по-

русски голландское слово
zondek - буквально "покрышка
от солнца". Позже "ик" стало
восприниматься как уменьши-
тельный суффикс и появилось
слово зонт, которое можно
считать собственно русским
(его нет ни в одном другом
языке). Но не только, непони-
мание иностранных слов по-
рождало ошибки. В древности
ошибки часто допускались пе-
реписчиками манускриптов,
труд которых был нелегким: им
приходилось переписывать до
60 - 80 страниц в день. Не спас-
ло от ляпсусов и развитие в
мире книгопечатания. Некото-
рые из ошибок, которые дела-
ли переписчики и наборщики,
были позже узаконены. Самый
известный случай - слово зе-
нит. У арабов было semt, так
оно сначала и записывалось в
Европе, но когда-то или буква
m была нечетко написана, то
ли над последней палочкой тре-
тьей буквы случайно появилось
небольшое пятнышко, буква m
стала восприниматься как две:
n и i, а все слово в таком виде
вошло в европейские языки.
Это ли не парадокс?
Иногда ошибка порождала

мифы и легенды. Так, осознав
различия языков, люди попы-
тались дать им объяснение. Не-
когда у всех людей был единый
язык и жили они богато и счас-
тливо, но возгордились и ре-
шили построить башню "до не-
ба". Богу это не понравилось,
и, не найдя другого средства,
он взял и смешал языки стро-
ителей: каждый заговорил на

МАЯКОВСКИЙ
Как-то, выступая в поли-

техническом институте на
диспуте о пролетарском ин-
тернационализме, Владимир
Маяковский сказал: - Сре-
ди русских я чувствую себя
русским, среди грузин - гру-
зином... - А среди дураков?
- вдруг кто-то выкрикнул из
зала. - А среди дураков я
впервые, - мгновенно отве-
тил Маяковский.
ЕСЕНИН
Однажды после выступле-

ния к Есенину подошла жен-
щина с просьбой об авто-
графе - невысокая, с виду
лет сорока, черненькая,
невзрачная... Назвалась по
фамилии: Брокгауз.

- А… словарь? - начал
Есенин.

- Да-да! - прерывает лю-
бительница поэзии (или ав-
тографов) - это мой дядя!

- Здесь неудобно. Едем с
нами! - решает Есенин.
Впоследствии Эрлих спро-

сил Есенина, с чего ему взду-
малось пригласить товарища
Брокгауз ("дурёху", как он яз-
вительно её охарактеризо-
вал). Есенин задумался.

- Знаешь, все-таки… пле-
мянница словаря! - ответил
он.
ЮРИЙ ОЛЕША
Юрий Олеша предпочитал

кафе гостиницы "Националь".
Однажды он, выходя из не-
го, к тому же отягощенный

загрузневшим некстати при-
ятелем, увидел при входе че-
ловека в черной форме, рас-
шитой золотыми галунами и
шевронами.

- Такси! - попросил Юрий
Карлович.

- Я не швейцар, я - адми-
рал! - рявкнул обладатель
пышной формы. - Тогда - ка-
тер! - невозмутимо потре-
бовал Олеша.
ВОЗНЕСЕНСКИЙ
И НЕКРАСОВ
На губе у Виктора Некра-

сова до конца жизни был
шрам, о чьем происхожде-
нии мало кто знает. А вино-
ват во всем их с Андреем
Вознесенским розыгрыш.
Во время застолья в Ялте,

где присутствовали многие
писатели, друзья сделали
объявление: якобы вот-вот
должна начаться передача
"Голос Америки" с участием
Андрея Вознесенского. Сам
поэт вышел из комнаты и
начал вещать "интервью" че-
рез уоки-токи - аналог сов-
ременных раций. Никто из
присутствующих и не понял,
что это не настоящее ра-
дио, а Вознесенский тем
временем развлекался.

"Как я был остроумен! Как
поливал всех, находящихся
за столом. Называл имена.
Разоблачал их как алкого-
ликов, развратников и прис-
пособленцев. Собственно, я
мыслил свои филиппики как

пародию на официальную
пропаганду. Паустовский был
назван старомодным .
Главный алкаш был, конеч-
но, Вика. Я гнусно подлизы-
вался к власти, утверждая,
что Брежнев более великий,
чем наши либералы, потому
что он может выпить не за-
кусывая больше водки и у
него больше баб!" - из ме-
муаров Андрея Вознесенско-
го, "На виртуальном ветру".
Когда поэт вернулся в

комнату, его встретили гро-
бовой тишиной, а после по-
сыпались проклятия. А один
из гостей, крымский автор
Славич, набросился на вто-
рого шутника, Виктора Нек-
расова, и разбил тому губу.

Лингвистические парадоксы
своем языке, люди перестали
понимать друг друга, строите-
льство башни, естественно, не
могло продолжаться. Среди
людей возникло смятение, и
они рассеялись по миру, а то
место назвали Вавилон. Поче-
му же именно Вавилон стал
символом языкового хаоса?
Французский ученый А. Бер-
нель объясняет, что Вавилон
(из-за звукового сходства)
связывали со словом балал -
"смешивать", в действительнос-
ти же название Вавилон про-
исходит от аккадского Баб-илу,
что в переводе на русский оз-
начает "Врата Бога". Это наз-
вание было передано по нас-
ледству от древнего города Ка-
дингир (тоже "Врата Бога"), на
месте которого возник Вави-
лон. Таким образом, миф о ва-
вилонском столпотворении
(или смешении языков ) в
значительной степени обязан
языковой ошибке.
Известное изречение "Легче

верблюду пройти сквозь иго-
льное ушко, чем богатому по-
пасть в царство небесное" по-
ражает своей странностью.
Сравнение, однако, будет яс-
но, если вспомнить, что у гре-
ков наряду со словом kamelos
- "верблюд" имелось kamilos -
"канат, толстая веревка". Ве-
роятность подмены тем боль-
ше, что долгое е произноси-
лось как i, kamelos звучало как
kamilos. Правильнее было бы:
Легче канат протянуть через
игольное ушко...
Своего рода ошибками мож-

но считать многие фразеологи-
ческие обороты, возникшие в
результате усечений, искаже-
ний ранее вполне понятных
выражений, например: "Голод -
не тетка" из "Голод не тетка,
пирожка не поднесет". По по-
воду непонятного "собаку съел"
академик Н. М. Шанский писал:
"Скорее всего, это выражение
является одной из многих иди-
ом, родившихся в результате
сокращения полной формы... И
истоком его является поговор-
ка, зафиксированная В. И. Да-
лем: "Собаку съел, а хвостом
подавился". Эта поговорка упот-
ребляется по отношению к че-
ловеку, который сделал что-то
очень и очень трудное и спот-
кнулся на пустяке...
Современное же значение

("мастер на что-либо") возник-
ло уже у сокращенной формы
собаку съел: тот, кто сделал
или может сделать что-либо
очень и очень трудное, являет-
ся, вне всякого сомнения, мас-
тером своего дела. В жизни
слов, как и в нашей жизни, не-
мало случайностей.

На страже здоровья

Когда моей дочери было 1-2 года от
роду, она владела русским языком на
моем уровне. Когда ей стукнуло 3, она
уже делала мне замечания. А в 4 го-
да, когда я пыталась говорить по-рус-
ски, она только снисходительно смот-
рела на меня и говорила: "Мама, го-
вори по-английски! У меня нет време-
ни тебя исправлять!".

Мила Йовович

Многие грустят, когда завершается
летний сезон. Но любителям травяных
чаев и приверженцам народной медицины
грустить некогда: именно на это время
приходится сбор лекарственных трав,
которые осенью и зимой можно завари-
вать с целью насладиться ароматным
напитком, а попутно - вылечить хворь.
Сибирские просторы - родина многих ле-
чебных растений.
СИБИРСКИЙ КЕДР
Даже воздух целебный в кедровом ле-

су. Проведёшь в нём несколько часов и
общее самочувствие становиться луч-
ше. В старину сибиряки говорили: "В
ельнике - трудиться, в березняке - ве-
селиться, а в кедровнике - Богу молить-
ся".
Плоды Сибирского кедра - шишки, его

хвоя и кора - это основа для множест-
ва натуральных лекарств. Ядра кед-
ровых орехов способствует: укреплению
имунитета, улучшению зрения, лечению
и профилактике кишечных заболеваний.
Кедровые орехи в ежедневном рационе
полезны для сердца, сосудов, печени,
положительно сказываются на работу
ЦНС. Дневная норма употребления кед-
ровых орехов - 50 грамм. Скорлупа кед-
ровых орехов. На её основе обычно де-
лают водочные настойки или отвары. Ко-
торые в свою очередь применяются для:
лечения кожных заболеваний, при прос-
туде, суставных болезнях, заболевания

крови. Кроме того, из кедровых орехов
делают масло и кедровое молоко. Оба
продукта применяются в пищу и обла-
дают множеством полезных свойств.
Кедровая смола, или живица. Этот

дар кедра мощнейший антисептик, при-
меняемый для заживления гнойных ран,
порезов, ожогов. Чтобы заживлять язву
необходимо употреблять живицу вов-
нутрь. Хвоя кедра. Обладает противо-
микробными свойствами. Выделяет фер-
менты, которые очищают окружающий
воздух. На основе коры делают отвары,
повышающие иммунитет, а также испо-
льзуемые, как мочегонное средство и
лекарство от бронхиальной астмы, ту-
беркулёзе.                              sib100.ru

Разное…
Почему современные технологии однов-

ременно позволяют производить банки
для пива, которые не разлагаются на
свалке за 100 лет, и кузова автомоби-
лей, которые гниют за 3-4 года?


Почему лимонный сок сделан из кон-

центрата, а средство для мытья посуды
- из настоящего лимона?


Почему белая нитка, которой  соеди-

нены новые носки, всегда оказывается
прочнее, чем нитки, из которых сделаны
сами носки?


Все знают знаменитую скульптуру Ро-

дена "Мыслитель".
Вот меня давно интересует: о чем мо-

жет думать голый мужик?


Почему боксерские перчатки  назы-
вают перчатками, если они - варежки?


Почему когда в воду кидаешь прямоу-

гольный кирпич, по воде  расходятся кру-
ги?


Сколько раз ногам нужно наступить на

грабли, чтобы до пятой точки, наконец-
то, дошло, что пора сворачивать свою
приключенческую деятельность?


На каком свидании можно перестать

втягивать живот?


А вы тоже, когда роняете кусочек чего-
нибудь на пол, быстро поднимаете и дуе-
те на него, перед тем как кинуть в рот?


Как не стать косоглазым, пока бре-

ешь подмышку?
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Пятница, 13 августа

Воскресенье, 15 августа

06.00 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 09.45 "Слово пасты-
ря" (0+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "На дачу!" с На-
ташей Барбье (6+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00 Новости
(с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.35 "Принцесса
и дракон". Анимационный фильм (6+) 14.55 "Крым. Небо Ро-
дины" (12+) 16.45 "Полет нормальный!" (12+) 17.50 К 25-ле-
тию со дня смерти Ванги. "Предсказание" (12+) 18.55 "Сегод-
ня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Сегодня вечером"
(16+) 22.50 Камиль Ларин, Зоя Бербер, Сергей Аброскин,
Наталья Рудова в комедии "Счастья! Здоровья!" (16+) 00.20
"Индийские йоги среди нас" (12+) 01.15 Евгений Миронов,
Чулпан Хаматова в фильме "Синдром Петрушки" (16+) 03.00
Владимир Ильин, Евгений Стычкин, Александр Панкратов-
Чёрный в фильме Карена Шахназарова "Палата №6" (16+)
04.25 "Модный приговор" (6+)

05.00 Новости 05.05 "Модный приговор" (6+) 06.00 Телеканал
"Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе утро"
10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+)
12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.00 "Мужское / Женское" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "На самом де-
ле" (16+) 19.45 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Пре-
мьера. Музыкальный фестиваль "Жара" в Москве. Хиты 2000-
х (12+) 23.20 "Вечерний Ургант" (16+) 00.10 Ян Цапник, Алек-
сандр Самойленко, Николай Фоменко, Василий Бриченко,
Елизавета Кононова в комедии "Трудности выживания" (16+)
01.45 "Полет нормальный!" (12+) 02.45 Фильм "Матч" (16+)
04.40 "Модный приговор" (6+)

05.45 Кино в цвете. "Небесный тихоход" (0+) 06.00 Новости
06.10 "Небесный тихоход" (0+) 07.20 "Играй, гармонь люби-
мая!" (12+) 08.00 "Часовой" (12+) 08.25 "Здоровье" (16+) 09.20
"Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Новости (с
субтитрами) 10.15 Жанна Бадоева в проекте-путешествии
"Жизнь других" (12+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00 Новос-
ти (с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 К 25-ле-
тию со дня смерти Ванги. "Предсказание" (12+) 14.55 К 90-
летию Микаэла Таривердиева. "Наедине со всеми" (16+) 15.45
К 90-летию Микаэла Таривердиева. "Игра с судьбой" (12+)
16.40 Вечер музыки Микаэла Таривердиева (12+) 18.05 Пре-
мьера. Премия "Шансон года" (16+) 21.00 "Время" 22.00 Пре-
мьера. "Dance Революция" (12+) 23.40 Фильм "Маленькая Ве-
ра" (18+) 03.30 "Модный приговор" (6+) 04.20 "Давай поже-
нимся!" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 14 августа

Воскресенье, 15 августа

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.35 Судьба человека
12.40 60 минут 14.00 Вести 14.30 Вести.
Местное время 14.55 Дуэт по праву
16.50 Новости культуры 17.00 Вести
17.15 Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное вре-
мя 21.20 Вместе навсегда. Серия 13
22.10 Вместе навсегда. Серия 14 23.00
Вместе навсегда. Серия 15 23.50 Вмес-
те навсегда. Серия 16 00.55 Белая сту-
дия. Никита Ефремов 01.40 Прости
02.55 Тайны следствия-9. Кровь и кет-
чуп 04.25 Судьба человека

06.00 Утро России. Суббота 09.00 Вес-
ти. Местное время 09.15 Местное
время. Суббота 09.30 По секрету все-
му свету 09.55 Формула еды. Крас-
нодарский край. Чай 10.15 Пятеро на
одного 11.00 Вести 11.30 Сто к одно-
му 12.15 Смотреть до конца 13.20 Док-
тор Мясников 14.15 Затмение 18.05
Привет, Андрей! Звезды дискотек 80-
90-х: где они сейчас? 20.00 Вести в
20:00 21.00 Мама Маша 00.20 Роман-
тика романса 01.15 Домработница
04.30 Мечты из пластилина

06.05 По секрету всему свету 06.30
Плохой хороший человек 08.15 Диа-
логи о животных. Сафари Парк в Ге-
ленджике 09.00 Местное время. Воск-
ресенье 09.35 Пешком... Москва -
Дмитровское шоссе. 10.05 Устами мла-
денца 10.45 Когда все дома 11.30 Сто
к одному 12.15 Большая переделка
13.15 Парад юмора 14.50 Затмение
18.15 Личные счеты 20.00 Вести в 20:00
22.30 ГКЧП 30 лет спустя. Фильм Наи-
ли Аскер-заде 23.30 Буду жить 02.40
Другой берег 04.20 Личные счеты

Суббота, 14 августа

Понедельник, 16 августа

Вторник, 17 августа

Среда, 18 августа

Четверг, 19 августа

Понедельник, 16 августа

Вторник, 17 августа

Среда, 18 августа

Четверг, 19 августа

05.00 "Мужское / Женское" (16+) 06.00 Телеканал "Доб-
рое утро" 09.00 Новости 09.25 Телеканал "Доброе ут-
ро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00 "Модный приго-
вор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15 "Время
покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Да-
вай поженимся!" (16+) 17.00 "Время покажет" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "На са-
мом деле" (16+) 19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Вре-
мя" 21.30 Екатерина Вилкова, Сергей Пускепалис в
многосерийном фильме "Шифр" (16+) 23.25 "Вечерний
Ургант" (16+) 00.10 "Олег Табаков. Все, что останется
после тебя..." (12+) 01.00 "Время покажет" (16+) 04.05
"Шифр". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Шифр". Многосерийный фильм (16+)
06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами)
12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитра-
ми) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 17.00 "Время пока-
жет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.40
"На самом деле" (16+) 19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.30 "Шифр". Многосерийный фильм (16+) 23.25
"Вечерний Ургант" (16+) 00.10 "Николай Добрынин. "Я -
эталон мужа" (12+) 01.00 "Время покажет" (16+) 04.05
"Шифр". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Шифр". Многосерийный фильм
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости
09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!"
(16+) 11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новос-
ти (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 17.00
"Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45 "Пусть го-
ворят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 "Шифр". Многосерийный
фильм (16+) 23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.10 К 55-
летию Бориса Крюка. "До первого крика совы" (12+)
01.05 "Время покажет" (16+) 04.05 "Шифр". Многосе-
рийный фильм (16+)

05.00 Новости 05.05 "Шифр". Многосерийный фильм
(16+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости
09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!"
(16+) 11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новос-
ти (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+) 17.00
"Время покажет" (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45 "Пусть го-
ворят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 "Шифр". Многосерийный
фильм (16+) 23.25 Премьера. "Следствие по путчу. Раз-
лом" (16+) 00.25 К 70-летию Владимира Конкина. "На-
казания без вины не бывает!" (12+) 01.25 "Время по-
кажет" (16+)

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60
минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Дуэт по праву 16.50 Новости куль-
туры 17.00 Вести 17.15 Прямой эфир 18.40
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести.
Местное время 21.20 В плену у прошлого.
Серия 1 22.05 В плену у прошлого. Серия 2
22.50 В плену у прошлого. Серия 3 23.40 В
плену у прошлого. Серия 4 00.30 Последняя
неделя. Серия 1 01.25 Последняя неделя. Се-
рия 2 02.20 Вести-Санкт-Петербург 02.35
Энигма. Артем Дервоед 03.10 Новости куль-
туры 03.35 Тайны следствия-9. Гибельный код
ь

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60
минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Дуэт по праву 16.50 Новости куль-
туры 17.00 Вести 17.15 Прямой эфир 18.40
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести.
Местное время 21.20 В плену у прошлого.
Серия 9 22.05 В плену у прошлого. Серия
10 22.50 В плену у прошлого. Серия 11 23.40
В плену у прошлого. Серия 12 00.30 Пос-
ледняя неделя. Серия 5 01.25 Последняя
неделя. Серия 6 02.20 Вести-Санкт-Петер-
бург 02.35 Слово и вера 03.10 Новости ку-
льтуры 03.35 Тайны следствия-9. Семейные
ценности

06.00 Утро России 10.00 О самом главном 11.00
Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60 минут
14.00 Вести 14.30 Вести. Местное время 14.55
Дуэт по праву 16.50 Новости культуры 17.00
Вести 17.15 Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время 21.20
В плену у прошлого. Серия 13 22.05 В плену у
прошлого. Серия 14 22.50 В плену у прошло-
го. Серия 15 23.40 В плену у прошлого. Серия
16 00.30 Последняя неделя. Серия 7 01.25 Пос-
ледняя неделя. Серия 8 02.20 Вести-Санкт-Пе-
тербург 02.35 Абсолютный слух 03.10 Новости
культуры 03.35 Тайны следствия-9. Шесть мил-
лионов свидетелей

Пятница, 13 августаRTR Пятница, 13 августа

Воскресенье, 15 августа

05.15 "Дачный Ответ" 06.10 Владимир Фекленко, Светлана
Брюханова, Алексей Моисеев, Александр Воеводин В Детек-
тивном Сериале "Мухтар. Новый След". "Подкуп", "Бриллиан-
товый Дым" 08.00 "Сегодня" 08.20 "Их Нравы" 08.55 "Кто В До-
ме Хозяин?" 09.35 "Готовим С Алексеем Зиминым" 10.00 "Се-
годня" 10.20 "Поедем, Поедим!" 11.00 "Главная Дорога" (Дай-
джест) 11.35 "Живая Еда С Сергеем Малозёмовым" 12.30 "Квар-
тирный Вопрос" 13.30 "Физруки. Будущее За Настоящим" 14.15
"Своя Игра" 16.00 "Сегодня" 16.25 "Следствие Вели..." 19.00
"Центральное Телевидение" С Вадимом Такменёвым 20.10 Ека-
терина Климова, Юрий Беляев, Анатолий Кот, Софья Хилько-
ва В Детективном Сериале "Опекун" 9-Я С., 10-Я С., 11-Я С.,
12-Я С. 00.10 Премьера. "Гала-Концерт "Aguteens Music Forum"
02.25 Сериал "Дикий-2". "Ах, Эта Свадьба", "Взрывная Волна",
"Последний Киногерой", "Третий Глаз"

06.05 "У Нас Выигрывают!". Лотерейное Шоу 08.00 "Сегодня"
08.25 "Я Худею" 09.30 "Едим Дома" 10.00 "Сегодня" 10.20 "Ме-
дицинские Тайны" 10.35 "Первая Передача" (Дайджест) 11.05
"Чудо Техники" 12.00 "Дачный Ответ" 13.05 "Нашпотребнадзор"
14.05 "Однажды..." (Дайджест) 15.00 "Кремлёвские Дети". "Юрий
Соломенцев. Его Отец Контролировал Партию" 16.00 "Сегод-
ня" 16.25 "Следствие Вели..." 19.00 "Итоги Недели" С Ирадой
Зейналовой 20.10 Екатерина Климова, Юрий Беляев, Анато-
лий Кот, Софья Хилькова В Детективном Сериале "Опекун"
13-Я С., 14-Я С., 15-Я С., 16-Я С. (Заключительная) 00.10 Ни-
кита Панфилов В Детективном Сериале "Пёс". "Игра", "Киноз-
везда" 02.10 Игорь Лифанов, Марина Баева, Артём Мазунов В
Детективном Сериале "Дикий-2". "Тройная Бухгалтерия", "Са-
могонщики", "Ставки Сделаны", "Зазубренное Лезвие"

НТВ-МИР

Суббота, 14 августа

Понедельник, 16 августа

Среда, 18 августа

Четверг, 19 августа

05.45 Их Нравы" 05.57 "Утро. Самое Лучшее" 07.20 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь.
Возвращение". "Запись", "Нефть" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25
Сериал. "Глухарь. Возвращение". "Нефть" (Продолжение), "Гряз-
ные Деньги", "Принцип Ящерицы" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрез-
вычайное Происшествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегод-
ня" 16.30 "Чрезвычайное Происшествие" 17.00 Сериал "Дино-
завр" 1-2-Я С. 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал "Один" 1- 2-Я С.
21.50 Сериал "Балабол-3". "Отдых На Море" 00.00 "Сегодня"
00.15 Эдуард Флёров, Николай Козак, Михаил Горевой, Елена
Полякова, Михаил Павлик В Детективном Сериале "Легавый"
1-2-Я С. 02.05 Сериал "Дикий - 2". "Страх И Ненависть В Вышне-
горске", "Охотник За Пенсией", "Киднеппинг По-Родственному
", "Милицейская Зарница"

05.40 "Их Нравы" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь.
Возвращение". "Новая Работа", "Никто" (Начало) 10.00 "Сегод-
ня" 10.25 Сериал. "Глухарь. Возвращение". "Никто" (Продол-
жение), "Сделка", "Гаечка" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычай-
ное Происшествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30
"Чрезвычайное Происшествие" 17.00 Сериал "Динозавр" 3-4-
Я С. 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал "Один" 3-4-Я С. 21.50 Сери-
ал "Балабол-3". "Недетское Дело" 00.00 "Сегодня" 00.15 Эду-
ард Флёров, Николай Козак, Михаил Горевой, Елена Поляко-
ва, Михаил Павлик В Детективном Сериале "Легавый" 3-4-Я С.
02.05 Игорь Лифанов, Марина Баева, Артём Мазунов В Де-
тективном Сериале "Дикий - 2". "Охота На Глухаря", "Два
Счётчика", "День Вдв", "Чистая Работа"

05.45 "Спасатели" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь.
Возвращение". "Карусель", "Грань" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25
Сериал. "Глухарь. Возвращение". "Грань" (Продолжение),
"Спринт", "Предатель" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Про-
исшествие" 14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрез-
вычайное Происшествие" 17.00 Сериал "Динозавр" 5-6-Я С. 19.00
"Сегодня" 19.45 Александр Бухаров, Андрей Терентьев, Артур
Ваха, Екатерина Зорина В Детективном Сериале "Один" 5-6-Я
С. 21.55 Константин Юшкевич, Вадим Андреев, Инга Оболдина
В Детективном Сериале "Балабол-3". "Кто Поедет В Суд?" 00.00
"Сегодня" 00.15 Эдуард Флёров, Николай Козак, Михаил Горе-
вой, Елена Полякова, Михаил Павлик В Детективном Сериале
"Легавый" 5-6-Я С. 02.05 Сериал "Дикий - 2". "Лихой Маршрут",
"На Здоровье!", "Дикий И Лысый", "Золотое Дно"

05.40 "Их Нравы" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь.
Возвращение". "Золотишко", "Преступление И Наказание" (На-
чало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Глухарь. Возвращение".
"Преступление И Наказание" (Продолжение), "Майские - 3",
"Сирены" 13.00 "Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Происшествие"
14.00 "Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрезвычайное
Происшествие" 17.00 Сериал "Динозавр" 7-8-Я С. 19.00 "Се-
годня" 19.45 Александр Бухаров, Андрей Терентьев, Артур Ва-
ха, Екатерина Зорина В Детективном Сериале "Один" 7-8-Я
С. 21.55 Сериал "Балабол-3". "Тени Прошлого" 23.55 "Сегодня"
00.05 Сериал "Легавый" 7-8-Я С. 02.00 Сериал "Дикий - 2".
"Автобус Терпимости", "Подпольные Игры", "Соблюдай Дистан-
цию", "Внимание, Чёрный Ящик"

Вторник, 17 августа

05.40 "Ты Не Поверишь!" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25
"Чрезвычайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.20 Сериал
"Глухарь. Возвращение". "Слон", "Батарея" (Начало) 10.00 "Се-
годня" 10.20 Сериал. "Глухарь. Возвращение". "Батарея" (Про-
должение), "Туман", "Спасатель" 12.40 "Медицинские Тайны"
13.00 "Сегодня" 13.20 "Чрезвычайное Происшествие" 14.00
"Место Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.20 Премьера. Сериал
"Красная Зона" 99-Я С., 100-Я С. (Заключительная) 18.00 "По
Следу Монстра" 19.00 "Сегодня" 19.45 Сериал "Алекс Лютый"
9-Я С., 10-Я С., 11-Я С., 12-Я С. (Заключительная) 23.45 Мак-
сим Дрозд, Павел Баршак, Владимир Стержаков, Павел Тру-
бинер В Детективном Сериале "Тихая Охота". "Заказ На Дво-
их" (Заключительная) 01.40 Игорь Лифанов, Марина Баева,
Артём Мазунов В Детективном Сериале "Дикий-2". "Чужой Сре-
ди Чужих", "Не Стреляйте В Журналиста"

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60
минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Дуэт по праву 16.50 Новости куль-
туры 17.00 Вести 17.15 Прямой эфир 18.40
60 минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести.
Местное время 21.20 Вместе навсегда. Се-
рия 1 22.20 Вместе навсегда. Серия 2 23.20
Вместе навсегда. Серия 3 00.10 Шерлок
Холмс. Обряд замка Месгрейвов 01.40 Вес-
ти-Санкт-Петербург 01.55 Энигма. Андрей
Константинов 02.35 Новости культуры 02.55
Тайны следствия-9. Треугольник ненависти
04.25 Судьба человека
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12. ПРАВОСЛАВИЕ

В 2022 году Россия отме-
тит 1100-летие Крещения
Алании. Крупнейшее истори-
ческое и культурное собы-
тие уже сегодня вызывает
повышенный интерес. О ро-
ли Православия, духовных
ценностях, воспитании мо-
лодежи и, конечно, о том,
как готовится земля Север-
ной Осетии к торжествам,
журналу "Мужская работа"
рассказал архиепископ Вла-
дикавказский и Аланский Ле-
онид.

- Ваше Высокопреосвя-
щенство, в этом году ис-
полнилось пять лет, как Вы
возглавили Владикавказ-
скую епархию. Северный
Кавказ - регион сложный
и интересный. Были ли
трудности- Было ли то, что
стало для Вас приятным
открытием?

- Владикавказская епар-
хия располагается на тер-
ритории единственной севе-
рокавказской республики с
преобладающим правос-
лавным населением. Естес-
твенно, на нас смотрят осо-
бо пристально, наблюдая за
теми процессами, которые
здесь происходят.
Приятным открытием ста-

ло прежде всего, что в рес-
публике очень древнее и
исторически сбалансиро-
ванное христианство, при-
нятое на государственном
уровне 1100 лет назад. Эту
дату мы будем отмечать в
2022 году согласно Указу
Президента России. Актив-
но идет реализация про-
грамм в рамках подготовки
празднования. Оно должно
рассказать православному
миру об истоках аланского
Православия, его самобыт-
ности; трудных временах,
которые постигли этот на-
род в XIII-XIV столетиях, ког-
да этнос оказался на гра-
ни выживания; о современ-
ном Православии и Влади-
кавказской епархии, кото-
рую я имею честь возглав-
лять.
Что касается трудностей,

то с ними мы все сталкива-
емся. Поначалу, наверное,
определенная специфика
взаимоотношений между
людьми, неоязыческие тече-
ния вызывали у меня какие-
то опасения. Работу это ни-
как не отменяет.

- Православие универ-
сально. Но у каждого на-
рода оно находит собст-
венное выражение, приоб-
ретает какие-то уникаль-
ные черты. Можно ли ска-
зать, что существует осе-
тинское Православие, и
что у осетинского народа
особый лик в православ-
ной ойкумене?

- Самобытное аланское
Православие связано с
древними обычаями и тра-
дициями. Нам важно, чтобы
люди поняли: Русская Пра-
вославная Церковь никогда
не посягала на наши обы-
чаи, традиции и особеннос-
ти. Они сохранялись береж-
но и тщательно: по радост-
ному поводу вы увидите на
осетинских столах три пи-
рога, два - по скорбному
поводу, услышите тосты,
произносимые в честь тех
или иных святых… Со сто-

Àðõèåïèñêîï Ëåîíèä: Âðåìÿ áûòü åäèíûìè
роны, для православного
человека, это может пока-
заться несколько необычно.
Но, поверьте, всему есть
глубокое объяснение, и суть
его - в корневых устоях
аланского народа. Сохра-
няя их, мы укрепляем Пра-
вославие в Алании и в це-
лом на Северном Кавказе.

- Известны случаи, ког-
да население ожесточенно
выступает, например, про-
тив строительства храмов,
возвращения Церкви того,
что принадлежало ей ра-
нее… На Ваш взгляд, в
чем причины- Реально ли

избежать конфликтов?
- Наша жизнь - борьба

добра и зла, света и тьмы,
Бога и дьявола. "Плюс" и "ми-
нус" всегда рядом. Будучи
православными христиана-
ми, большинство из нас тя-
готеет к "плюсу", стремится
во время земного бытия соз-
дать задел, который позво-
лит, представ перед Богом,
засвидетельствовать: мы со-
зидатели, продолжатели во-
ли Божией на этой земле.
Следуя заповедям, стре-
мимся спасти свою душу и
души тех, кто нам доверил
их.
На том или ином этапе

каждый из нас сталкивает-
ся с какими-то противоре-
чиями. В последнее время
они проявляются все чаще.
Печально, когда это проис-
ходит в одном царстве, тог-
да царство разделяется са-
мо в себе. В единой пра-
вославной вселенской семье
происходят раздоры, притом
на многих направлениях: на
Фанарском (решение Пат-
риарха Варфоломея о приз-
нании украинских расколь-
ников); на Александрийском
африканском (решение Пат-
риарха Феодора), на Эллад-
ском в решении Архиепис-
копа Афинского Иеронима.
Это все разделяет единое
Тело Христово, отзывается
великой болью в наших се-
рдцах.
Нам надо работать над

тем, чтобы люди осознали,
что не время разбрасывать
камни, время эти камни со-

бирать, быть едиными и как
никогда собранными имен-
но во Христе, в Его единой
любви.
Касаемо возвращения тех

или иных объектов Церкви
либо строительства храмов,
считаю, что государство де-
лает все возможное, чтобы
эти программы работали.
Скажу как правящий архи-
ерей Владикавказской
епархии: в 2013 году на ос-
новании Федерального зако-
на нам передано здание XIX
века исторической Архие-
рейской резиденции - на тот
момент заброшенное, полу-

разрушенное. Реставраци-
онные работы начались в
2014 году, государство ока-
зало помощь в рамках це-
левой программы "Укрепле-
ние единства российской на-
ции и этнокультурное раз-
витие народов России (2014-
2020 годы)".
Реставрация продолжа-

лась шесть лет, и в прош-
лом году она завершилась.
Открытие Духовно-просве-
тительского центра было
без преувеличения зна-
ковым событием для всего
Северного Кавказа. Теперь
у нас есть возможность в
полном объеме проводить
мероприятия и осущест-
влять духовную и иную дея-
тельность, направленную на
удовлетворение нужд епар-
хии. И это происходит пов-
семестно.
Всегда будут люди, кото-

рые против, в том числе
против строительства хра-
мов. Но важна консолида-
ция общества. Церковь ни-
когда не шла против своего
народа и не будет этого де-
лать впредь.

- Одна из больных тем
для общества и, наверное,
для Церкви тоже - воспи-
тание молодежи. Выска-
зываются оценки, что по-
колению так называемых
миллениалов чужды ду-
ховные ценности и патри-
отизм. Как привлечь мо-
лодежь, как с ней рабо-
тать- Могли бы привести
успешные примеры?

- Все, что происходит

среди молодежи, порою
вызывает озабоченность, а
иногда и радость церков-
ную. Среди молодых людей
достаточно тех, которые хо-
дят в церковь, исповедуют
православную веру, живут
по вере и творят добрые де-
ла, как заповедует Господь.
Зависит это от воспитания
внутри "малой Церкви" -
внутри семьи. Где-то не до-
рабатываем и мы. Но пов-
торю: работать с молоде-
жью необходимо, и мы это
делаем. На уровнях епар-
хий, на общецерковном
уровне есть соответствую-
щие отделы, работают раз-
личные фонды и молодеж-
ные движения, где очень
многие выстраивают свою
внутреннюю жизнь с Богом.
С теми же, кому чужд Хрис-
тос, кто не видит необхо-
димости быть в Церкви, мы
тоже работаем и соприка-
саемся. Однако считаю, что
любой христианин должен
служить для молодежи соб-
ственным положительным
примером. И тогда, обра-
тив на него внимание, мо-
лодые люди задумаются: а
что ему интересно, чем он
живет внутри Церкви, чем
он живет вне Церкви, ка-
кая у него профессия, ка-
кое отношение к жизни, к
себе, к окружающей сре-
де ,  к близким ,  к жи -
вотным…
Согласен, существуют

маргинальные движения, ко-
торые отводят человека от
Церкви, но это не значит,
что Церковь не радеет об
этих чадах, не молится о них,
и они для нас потеряны.
Это наши с вами люди, за
которых мы обязаны боро-
ться, и мы будем это делать
и впредь.
По поводу успешных при-

меров, не стану выходить за
пределы своего "епархиаль-
ного дома" и отмечу работу
наших священников с моло-
дежью. Например, недавно
завершился первый этап
конкурса молодых блоге-
ров, который организовал
Синодальный отдел по де-
лам молодежи совместно с
благотворительным фондом
поддержки социальных ини-
циатив "Весна". Православ-
ная молодежь, совсем еще
дети, те самые миллениалы,
сами проявили инициативу,
выбрали для себя подходя-
щее творческое направле-
ние, приняли участие в кон-
курсе и по итогам решения
жюри оказались в числе по-
бедителей среди большого
количества участников,
кстати, в том числе и про-
фессиональных блогеров.
Будут получать финансовую
и профессиональную под-
держку до конца года.

- Время, в котором мы
живем, сложное и быстро
меняющееся. Немалую
роль в этом сыграла и
эпидемия коронавируса.
Как лично Вы, гражданин
и архиерей, воспринимае-
те происходящее?

- С различными вирусами
человечество сталкивалось
не раз. Для решения этих
проблем есть врачи, докто-
ра, академики, есть прек-
расный задел, который соз-

дало советское здравоохра-
нение, преемницей которо-
го выступает медицина Рос-
сии. И обычно, если мы че-
го-то недопонимаем, обра-
щаемся к медикам за реко-
мендациями, за лечением.
Но то, что происходит се-
годня, на мой взгляд, не-
много выходит из-под опре-
деления врачебной практи-
ки. Многие люди задают воп-
росы и мне, и, общаясь меж-
ду собой: Почему это так
быстро началось? Почему
имеет такое мощное продол-
жение? Что с этим делать?
Прививаться - не привива-
ться? Лечиться, но как имен-
но? Конец ли это совре-
менных дней или нет, и ско-
лько Господь еще даст нам
прожить? Вопросы слож-
ные. Давать какой-то совет
вряд ли уместно. В сложив-
шейся ситуации каждый
принимает решение сам,
каждый решает своей "ма-
лой Церковью".
Я не хотел бы давать со-

вет людям, но напомню, что
прежде всего мы должны за-
ботиться друг о друге, по-
нимать, что должны друг
друга тяготы носить и так
исполним закон Христов. Мы
не должны ни в коем слу-
чае за счет своего эго, ста-
вить под сомнение здоровье
и жизнь других людей. Но
мы также должны понимать,
что Господь создал челове-
ка свободным и прежде все-
го наделил его свободой
выбора. Никто не вправе за
человека принимать те или
иные решения, тем более
касающиеся его личного здо-
ровья.
Для меня основное усло-

вие единства нашего наро-
да и его консолидации в это
непростое время звучит так:
не должно быть сегрегации,
деления людей, это не пой-
дет на пользу Отечеству и
Матери Церкви.
Я бы не спекулировал на

пандемии и не строил апо-
калиптический сценарий,
но, тем не менее, есть, о
чем задуматься. Мы прек-
расно понимаем, в каких
реалиях живем, что угрожа-
ет внутреннему единству,
что беспокоит нас на внеш-
них рубежах. Понимаем,
насколько многим людям не
нравится крепкая, сильная
Русь, многоконфессиональ-
ная, многонациональная, бо-
льшинство жителей которой
- православные. С той или
иной степенью воцерков-
ленности, с той или иной
степенью церковной прак-
тики…
То, что болезнь существу-

ет, никто не оспаривает, но
всегда, когда задаются воп-
росы на эту тему, я отсы-
лаю за ответами к специа-
листам. Потому что не могу
говорить с точки зрения ме-
дицинской этики.
Отвечая на Ваш вопрос о

том, как я христианин, граж-
данин, архиерей восприни-
маю нынешние сложности,
отвечаю: для меня это
очень болезненно, очень
нервно, потому, что пережи-
ваю за сложившуюся ситу-
ацию, за миллионы наших
соотечественников.

Патриархия.ru

Архиепископ Владикавказский и Аланский Леонид
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НАТО е създала особени
бази, за да води своята иде-
ологическа война срещу Ру-
сия, заяви Сергей Шойгу. По
думите му те са разположе-
ни в Рига, Талин и Варшава,
където се вербуват и руски
граждани. Главната задача
на тези "къртици" е в роля-
та на обикновени блогъри
да разпалват граждански
конфликти чрез подривна
пропагандна дейност в со-
циалните мрежи. В тези цен-
трове те преминават специ-
ална подготовка по органи-
зиране на информационна
диверсия срещу Русия. Там
внимателно следят инфор-
мационното пространство и
правят подбор на онези
участници в мрежите, кои-
то се отнасят критично към
руските власти и се отли-
чават с негативните си тек-
стове по техен адрес .
"Всъщност това са центра-
ли по изработването на ин-
струменти за информацион-
ната война срещу нашата
страна. Това не са единици,
а десетки хора, които вся-
ко тримесечие се щампо-
ват", каза руският министър
на отбраната.
В Рига от 2015 г. работи

Център за челен опит в об-
ластта на стратегическите
комуникации (StratCom). По-
добен център действа в Та-
лин още от 2008 г. По при-
мера на САЩ към военните
ведомства на Полша, Есто-
ния и Латвия са създадени
подразделения за психоло-
гически операции. А в полс-
кия град Бидгошче като от-
делно подразделение на пол-
ската армия действа т.нар.
Централна група за психо-
логически действия (ЦГПД).
Един от нейните отдели е
специализиран за работа с
"държави с конфликтни си-
туации" - например Беларус.

Централи за
дезинформация
Центровете за пропаган-

да във Варшава, Талин и Ри-
га, споменати от Шойгу, са
военни подразделения и за-
това за тях говори военни-
ят, а не външният министър.
"Там няма "костюми", там
дежурят войници и офице-
ри, както се полага по ус-
тав. Главната им задача е
организирането на нападе-
ния, но това никой няма да
признае и за прикритие ги
наричат "центрове по кибер-
сигурност", обяснява екс-
пертът от Руския съвет за
международна политика Ни-
колай Межевич.
Според него трите центъ-

ра са свързани помежду си
и са "под шапката" на Вър-
ховното командване на обе-
динените въоръжени сили на
НАТО в Европа, разположе-
но в белгийския град Монс.
"Хората, които там подби-
рат, са подлагани на събе-
седване не толкова за тех-
ните технически и професи-
онални навици, а за да раз-
берат до каква степен съ-
ответстват на определена-
та политическа идеология.
Всички претенденти минават

Ñðåùó Ðóñèÿ ïóñêàò èíôîðìàöèîííè êúðòèöè
Сергей Шойгу предупреди:
Вътрешната заплаха от разлагане
на обществото е най-страшна

Сергей Шойгу по време на младежкия образователен форум

проверка на детектора на
лъжата. Процедурата не се
различава от метода, по
който се набират служите-
ли за спецслужбите. Сред
претендентите има както
руски, така и граждани на
постсъветските републики,
които владеят добре руски
език", каза експертът.
Той поясни, че тези цент-

рове са създадени за орга-
низирането на интернет ата-
ки срещу руски предприя-
тия, учреждения от граждан-
ския сектор и военни обек-
ти. "Самата идея за такива
центрове се ражда през
2003 г. - още преди встъп-
ването на Естония, Латвия
и Литва в НАТО. А през 2007
г. Талин използва киберата-
ките по някои негови пра-
вителствени учреждения, за
които веднага бе обвинена
Москва, и изпроси от НАТО
в Естония да бъде създа-
ден център за сигурност.
След това западни компю-
търни специалисти направи-
ха разследване, което по-
каза, че атаките са били
осъществени от Европа и

САЩ и никакво участие на
Русия в тях няма", напомня
Межевич. Този факт обаче
бе отминат с мълчание от
страна както на официални-
те естонски власти, така и
на Брюксел.
В един момент в талинс-

кия център стигнаха дотам,
че обсъждаха възможност-
та за нанасяне на кибер
удар по Ленинградската
атомна централа (ЛАЕЦ) -
най-мощната в Русия дейст-
ваща атомна централа, раз-
положена на 35 км от Пе-
тербург на брега на Балтий-
ско море. И за да не избух-
не скандал, това се приз-
нава не от представител на
естонското военно минис-
терство, защото тук става
дума за саsus belli, а се под-
нася от световно неизвес-
тен журналист, изпълняващ
поръчка на спецслужбите.

Идеологически
диверсии
Независимо от това, че

основна задача на трите
центъра е нарушаване на
комуникациите и управлени-

ето на обекти от критичес-
ки важната за Русия инф-
раструктура, голяма част от
мощностите на тези подраз-
деления са насочени към
идеологически диверсии, ко-
ето много ярко пролича в
кампанията срещу Беларус
и опитите да бъде дестаби-
лизирана страната и извър-
шен държавен преврат до-
ри с цената на човешки жер-
тви.
Много руски експерти са

уверени, че е назряла не-
обходимостта подобни цен-
трове да бъдат създадени
и в Русия. Според тях, "ко-
гато врагът има ракети, от-
ветната страна трябва да

има противоракетна отбра-
на". Центрове за подготов-
ка на кадри за информаци-
онна война действат в мно-
го европейски градове, Сер-
гей Шойгу спомена само те-
зи, в които непосредствено
се готвят атаки, заяви рус-
кият сенатор и бивш сът-
рудник на Службата за вън-
шно разузнаване Игор Мо-
розов. Той увери, че Русия
вече разполага с инструмен-
ти за противодействие на
тези центрове. "Обществе-
ната палата при президен-
та работи непосредствено с
неправителствените органи-
зации и механизмите, които
те са създали на федерал-
но и регионално равнище,
успешно противостоят на
усилията на Запада. Влас-
тите адекватно отговарят на
информационната агресия,
на недружелюбните дейст-
вия на някои страни от Из-
точна Европа, превърнати в
форпост срещу Русия", зая-
ви руският сенатор.
Американците харчат ог-

ромни суми за информаци-
онните войни. За войната с
Русия само тази година са

били отпуснати 138 млн. до-
лара. С аналогични задачи
в рамките на Евросъюза е
натоварена Оперативна ра-
ботна група за стратегичес-
ки комуникации (East
StratCom) към Европейска-
та служба за външнополи-
тическа дейност. В нейния
статут официално се отбе-
лязва, че East StratCom
"противодейства на продъл-
жаващата кампания на Ру-
сия за дезинформация". Та-
зи структура на ЕС дава
възможност на европейски-
те съюзници на САЩ тясно
да координират с Вашинг-
тон подготовката на анти-
руските си информационни

атаки. Там още през 2016 г.
започна работа Център за
глобално взаимодействие
при Държавния департа-
мент (Global Engagement
Center, GEC). През 2017 г.
аналогични структури бяха
открити едновременно в ня-
колко източноевропейски
страни - Чехия, Полша и
Финландия. Декларира се,
че тяхната дейност е насо-
чена срещу "хибридните зап-
лахи", "за анализ на пропа-
гандата и дезинформация-
та". За центъра в Хелзинки
се казва, че е създаден "на
базата на меморандума за
взаимно разбирателство
между осем европейски
страни и САЩ и в съответ-
ствие с решенията на ЕС и
НАТО". Тази откровеност
умилява, още повече, като
се има предвид, че Финлан-
дия не членува в алианса.

Дестабилизиране
на обществото
Тази седмица на Общорус-

кия образователен младеж-
ки форум "Територия на
смислите" Сергей Шойгу още

веднъж напомни за идеоло-
гическата и информационна-
та война на Запада срещу
Русия, чиято крайна цел е
дестабилизиране на общес-
твото и държавата. "Вът-
решната заплаха от разла-
гане на обществото е най-
страшна. Външните запла-
хи са ясни. Но има друга
опасност, която напоследък,
или по-точно - от десетиле-
тия вече е станала главна.
Всичко това е свързано с
постепенното разлагане на
обществото. Именно за то-
ва се използват информа-
ционни атаки, дезинформа-
ция и опити да се манипу-
лира масовото съзнание",
заяви той.
Същото мнение изрази и

членът на Съвета за меж-
дунационални отношения
при президента Богдан Без-
палко. И той нарече опити-
те на Запада да взривят Ру-
сия отвътре "една от глав-
ните опасности за национал-
ната сигурност". По думите
му тъкмо тази заплаха е
предизвикала приемането
преди месец на нова докт-
рина за националната си-
гурност. В нея се посочват
мерките, които държавата
ще взема за предотвратя-
ване на враждебните дейс-
твия.
Руски политолози и исто-

рици отбелязват, че проти-
востоенето между Русия и
Запада е от векове, неза-
висимо от политическия
строй, лидерите и между-
народната обстановка. "За-
белязва се една характер-
на особеност на това про-
тивостоене: веднага, кога-
то Русия става по-силна и
нейното влияние нараства,
то се усилва. Когато стра-
ната започне да отстъпва
от позициите си и нейният
суверенитет отслабва, на-
малява и натискът над нея.
По време на Съветския съ-
юз се опитваха да обяснят
тази изключителна враж-
дебност с идеологическата
несъвместимост между две-
те социални системи. Съв-
ременна Русия отдавна се
е простила със социализ-
ма, губейки значителна част
от своята територия и вли-
яние, а Западът не може да
се прости с намеренията си
да я задуши, да я разчлени
и да си присвои нейните бо-
гатства", пише политологът
Юрий Апухтин.
След срещата на Путин и

Байдън в Женева, вместо
да тръгнат по пътя на вза-
имноприемлив баланс на
интересите на паритетни ус-
ловия, САЩ продължиха
опасния си поход на разру-
шаване на двустранните от-
ношения и заплахи по ад-
рес на Русия. Отговорът на
Москва е само един: диа-
логът от позиция на силата
е недопустим. А на опитите
да бъде уязвен нейния су-
веренитет, да се намесват
във вътрешните й работи,
да се организират подрив-
ни действия срещу стабил-
ността и сигурността на
държавата и обществото,
отговорът ще бъде твърд и
решителен.
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Двайсеттонният модул "На-
ука", макар и с известни
технически затруднения, се
прикачи към Международ-
ната космическа станция /
МКС/. За разлика от моду-
лите на НАСА, които не уме-
ят да летят сами, а се дос-
тавят като товар, "Наука" се
присъедини към МКС напъл-
но автономно и самостоятел-
но. Модулът ще стане ос-
новна площадка за експе-
рименти на руския сегмент
на МКС.

 30 РАБОТНИ МЕСТА
Модулът докара на МКС

фактически 30 работни мес-
та - 14 вътре  и 16 извън
станцията. Всяко е снабде-
но с електричество и други
комуникации. Подобно нещо
се случва в орбита за пър-
ви път. Специалистите под-
чертават, че "Наука" ще поз-
воли да се правят минимум
2,5 пъти повече експеримен-
ти. Необходимата техника ще
се доставя като товар, еки-
пажът сам ще я сглобява на
място. Операциите извън
станцията ще се провеждат
с помощта на европейския
роботизиран манипулатор
ERА. Той е с дължина 11,3
м. и може да се позициони-
ра с точност до 5 милимет-
ра. Ръцете на робота ще ос-
вободят космонавтите от
тежки и рискови работи из-
вън борда. Освен това ро-
ботът е оборудван с четири
инфрачервени камери.

"Каскада от възможности"
- така определя значението
на модула "Наука" водещият
научен сътрудник на Инсти-

Учени от Севастополския
държавен университет за-
почнаха разработка на теч-
ност, която може да се ди-
ша под вода на огромна дъл-
бочина, се съобщава на сай-
та Годнауки.рф.
Технологията за вентила-

ция на белите дробове с
течност предвижда създа-
ване на специален скафан-
дър, способен да издържи
налягането на дълбочината
на Марианската падина (око-
ло 11 километра). В скафан-
дъра ще се вкарва дихател-
на течност, която може да
се диша - съдържащият

Ðîáîò-âúçïèòàòåë ðàáîòè â äåòñêà ãðàäèíà
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Модулът "Наука"

тута за космически изслед-
вания на РАН Натан Ейс-
монт. Според него става ду-
ма както за приложна нау-
ка, така и за фундаментал-
ни изследвания. Този модул
ще позволи да се правят
наблюдения и експеримен-
ти съществено по-ефектив-
но, в сравнение с изпраща-
нето на отделни автоматич-
ни космически апарати. Нап-
ример наблюдения свърза-
ни с търсене и изучаване
на екзопланети /планета из-
вън Слънчевата система/,
за което досега Русия ня-
маше съответните инстру-
менти. Сега вече тези въз-
можности са осигурени
ПЕЩ В ОРБИТА
Става дума за многозоно-

ва пещ за отглеждане на
кристали от разтопени ме-
тали. Експериментът "Вам-
пир" има за цел отглеждане
на кристали за инфрачер-

вени детектори. Високоточ-
ните детектори изискват
скъпи материали и охлаж-
дане с течен азот /темпе-
ратурата е 196 градуса по
Целзий/. Но има надежда,
че в ситуацията на безтег-
ловност може да се получи
необходимата еднородност
на топенето на цинка, телу-
ра и кадмия, което ще поз-
воли да се отгледат криста-
ли без дефекти. Получени-
те в условията на Космоса
кристали ще спомогнат да
се правят по-евтини инфра-
червени детектори, които да
работят при стайна темпе-
ратура без необходимостта
да се зареждат с течен азот.
Тези и други изследвания,
както казват учените, ще
могат да приближат ерата
на автоматичните орбитал-
ни заводи, чиито проекти ве-
че се анонсират от някои
компании.

ПИЛЕТА В ОРБИТА
Едно от най-любопитните

изследвания е проверка на
влиянието на радиацията
върху живите организми. В
експеримента "Перепел" нап-
ример се планира да се из-
люпят и отгледат пилета на
японски пъдпъдък в услови-
ята на МКС с далечен при-
цел - да се види как може
да се попълва храната на
екипажа на далечни пило-
тирани експедиции със све-
жи продукти.
За първи път проблемът

за размножаването на жи-
ви организми в Космоса въз-
никва отдавна. Щом космо-
навтите отглеждат пшеница
в бордовите оранжерии, за-
що птиците да не могат да
станат източник за високо-
калорични продукти като яй-
ца. Изборът пада върху пъд-
пъдъците.
Първият експеримент е

направен през 1978 на съ-
ветския биоспътник "Космос
1129", но при завръщането
яйцата се изпочупили. През
1990 г. е първата победа -
на станцията "Мир" се из-
люпват осем пъдпъдъчета.
Но и те загиват. През 1999
г. успехът идва за екипажа
на Виктор Афанасиев. С не-
го летят френският астро-
навт Жан Пиер Ениере и
словакът Иван Бела. Специ-
алисти от Словакия правят
прекрасен транспортен ин-
кубатор с 60 оплодени яй-
ца. Доставят и специален
блок за "новородените" -
центрофуга, която със 110
оборота в минута създава

привично натоварване за пи-
летата. Благополучно се
приземяват само три пиле-
та, защото в температурата
в спускаемия апарат се ока-
зала твърде ниска. Въпре-
ки това учените получават
поразителен резултат - за
първи път в историята жи-
ви същества се раждат в
Космоса, живеят там някол-
ко дни и се завръщат на Зе-
мята. Сега модулът "Наука"
дава възможност да се про-
дължат уникалните изслед-
вания.
Традиционно направление

на изследванията в модула
"Наука" ще бъде и изучава-
нето на живите организми
в жестоките условия на Кос-
моса. В частност в експе-
римента "Мутация" ще се
изучава еволюцията на мик-
робите. Проектът "Вита-
цикл-Т" е посветен на отг-
леждане на салата в конве-
йерна оранжерия.
Най-добрият вариант, раз-

бира се, би бил на станци-
ята на има учен, който да
следи експериментите и опе-
ративно да внася промени,
за да се получи най-добър
резултат. Вероятно и това
ще стане, защото условия-
та на модула "Наука" го поз-
воляват - там има още една
каюта и още една тоалетна.
Според оценките на екс-

пертите в перспектива "На-
ука" и още два модула, кои-
то се разработват за МКС
- възлов и енергиен, ще мо-
гат да станат основа за не-
зависима руска орбитална
станция.

Ðàçðàáîòâàò äèõàòåëíà òå÷íîñò çà âîäîëàçè

"Ðîñàòîì" ùå ïîñòðîè
âÿòúðåí ïàðê â ÷óæáèíà
Руската държавна корпорация "Ро-

сатом" ще построи първия си вятъ-
рен парк зад граница до 2024 годи-
на. Това стана ясно от видеообръ-
щение на генералния директор на
компанията Алексей Лихачов към слу-
жителите на атомната индустрия в
страната.

"Росатом" навлезе на пазара на
ветроенергетиката през 2016 годи-
на чрез дъщерната си компания "Но-
ваВинд", която се занимава с елек-
троенергетика, а подразделението й
"ВетроОГК" строи вятърните елект-
роцентрали. "Развитието на ветроге-
нерацията в страната открива въз-
можности за износ на технологията.
Водим преговори за изграждане на
вятърни паркове в държави от Юго-
източна Азия, подготвяме се за тър-
гове в ЮАР и Турция. При строител-
ство на тези ВяЕЦ възнамеряваме
да използваме руско оборудване.
Планираме да изградим първата
чуждестранна вятърна централа през
2024 година", отбеляза Лихачов.

Учените създават нови възможности за работа на водолазите

кислород заменител перф-
торан, който вече се изпол-
зва в медицинската практи-
ка.
Изследователите провеж-

дат изпитанията в специал-
на тръба на дълбочина 2,5
м., която е оборудвана с
различни датчици и камери
за видеонаблюдение. Пер-
фторан е емулсия въз ос-
нова на перфторирани ор-
ганични съединения, в кои-
то всички атоми на водоро-
да са заменени с атоми на
фтора. Експериментите ве-
че демонстрират принципна-
та възможност за доставя-

не на кислород до белите
дробове на животни и хора.
Според учените техноло-

гията ще промени работата
на водолазите. При потапя-
не на аквалангиста на дъл-
бочина повече от 60 м. ве-
че има сериозен риск за
здравето му, а за водолаз,
работещ на дълбочина 500
м. му трябват 17 денонощия
за възстановяване. Освен
това има висока вероятност
за получаване на инвалид-
ност. Течното дишане ще
позволи на човека да се
спуска на всякаква дълбо-
чина.

Ще дойде ден роботите да са
всекидневие като смартфоните

Роботът-възпитател Promobot за-
почна работа в детската градина
"Гудпорт" във Воронеж, съобщава
"Известия". Роботът Promobot съз-
даден от едноименната фирма ре-
зидент в Сколково е обучен да об-
щува с хора и да изпълнява раз-
лични задачи. Задачата му в "Гуд-

порт" е да общува с децата и да
помага на възпитателите в препо-
даването на основите на робото-
техниката. Роботът ще помогне на
децата да научат повече за съвре-
менните технологии по време на об-
щуването и игрите. По думите на
разработчиците взаимодействието
с робота развива у децата креа-
тивно мислене, навици за проекти-
ране и комуникация, помага им да
усвоят базовия робототехнически
курс.

"Децата невероятно усвояват но-
вите технологии - те разбират как
да общуват с робота само за ня-
колко минути. Струва ни се важно
да развиваме този навик още от
детската градина - тези деца ще
живеят в свят, който засега дори
ни е трудно да си представим, за-
щото технологиите се развиват не-
вероятно бързо. Спомнете си как-
ви бяха смартфоните само преди
десет години. Възможно е, когато
възпитаниците на тази детска гра-
дина тръгнат на училище - само
след няколко години - роботите ве-

че да са всекидневие като смарт-
фоните", каза Олег Кинокурцев, съ-
основател и директор по развитие-
то на Promobot.
Роботът в детската градина не е

първият образователен образец на
Promobot. През 2021 г. в Томския
политехнически университет и Но-
восибирския университет започна-
ха курсове по робототехника с учас-
тието на "жив" робот. Такива има и
в няколко училища, включително в
Ямало-Ненецкия автономен окръг.
През ноември 2020 г. Promobot,

която е най-големият производител
на обслужващи роботи в Европа,
подписа меморандум за перспек-
тивно сътрудничество и взаимодей-
ствие с Beijing Huanuo Exiang (REX)
Trading Co LTD /Руска търговска
компания в Китай/. През 2021 г.
това сътрудничество трябва да до-
веде до договори за над $500 хиля-
ди. Promobot ще достави три свои
продукта в Китай - робота Promobot
V.4, терминалите "Промобот Конт-
роль" и антропоморфния робот
Robo-C.
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Майсторите от Коли-
ванския завод за обра-
ботка на камъни изра-
ботват специално пано в
стил флорентинска мо-
зайка, посветено на Ва-
силий Шукшин. Това е
дар за писателя, актьо-
ра и режисьора, който е
родом от Алтайския
край. Паното ще бъде
поставено до Алеята на
победителите на кино-
фестивала, посветен на
Шукшин, на територия-
та на Държавния музей
за история, литература,
изкуство и култура на
Алтай, съобщи за ТАСС
директорът на музея
Игор Коротков. За иде-
ята за паното той спо-
деля: "В края, където е
роден Шукшин такава
идея се зароди за пър-

Спаска Александрова,
Самоков

Наскоро едно руско се-
мейство направи прият-
на изненада на самоков-
ци. Във фоайето на сгра-
дата на Общинската биб-
лиотека "Паисий Хилен-
дарски", Градската худо-
жествена галерия "Проф.
Васил Захариев" и мно-
жество офиси бе подре-
дена изложба от фотоси
на паметници за Руско-
турската освободителна
война 1877-1878 г.
Изложбата е дело на

семейство Светлана и
Герман Шакарбиеви. Жи-
тели на Волгоград в Ру-
сия, живеещи и в Плов-
див, историци по обра-
зование и патриоти по
душа, те са и най-сър-
дечни приятели на Бъл-
гария. Специализацията
им по Руско-турската
война от 1877-1878 г. во-
ди до идеята да създа-
дат през 2019 г. между-
народен проект "Люди и
памятники" (Русско-ту-
рецкая война 1877-78 г.
Памятники русским вои-
нам в Болгария и болгар-
ские граждане их сохра-
няющие).
Така вече две години

те събират информация
по темата и пътуват до

Рибари на Прибалтика,
миньори на север от Та-
джикистн , инженери ,
еленовъди от Тува и съв-
сем младата Кристина
Орбакайте - цяла палит-
ра на живота в СССР на
границата между "затоп-
лянето" и "перестройка-
та" представлява излож-
бата открита във Воро-
неж и наречена "Назад в
СССР". Повечето от твор-
бите са от фондовете на
Държавния музейно-из-
ложен център "Росизо".

"Повечето картини
дойдоха при нас неот-
давна. Те принадлежаха
на Международната кон-
ференция на съюза ху-
дожниците - правопри-
емник на Съюза на ху-
дожниците на СССР.
През 2017 година тя

Ïîñâåùàâàò êàìåííà ìîçàéêà íà Âàñèëèé Øóêøèí

Финалът на фестивала през 2020 г. в с. Сростки пред
паметника на Шукшин

ви път. Според замисъ-
ла паното с тил флорен-

тинска мозайка  ще бъ-
де заключителният арт

обект на територията на
имението-музей - Алея на
победителите на кино-
фестивала, който тради-
ционно вече години наред
се провежда на Алтай в
чест на Шукшин. Идеята
е паното да е от три час-
ти - първата - изобра-
жение на самия Шукшин,
втората ще е посветена
на символа на фестива-
ла "Шукшински дни на Ал-
тай" - на природата на Ал-
тай и мотиви от извест-
ната му творба "Калина
красная" (в този филм
Шукшин е режисьор, сце-
нарист и актьор)".
Третата част на мозай-

ката ще разказва за ис-
торията на създаването
на фестивала "Шукшинс-
ки дни на Алтай", който
се провежда от 1976 г.

Частта на мозайката с
образа на Шукшин ще
бъде с размер 1,6 на 2
м. Заедно с рамката тя
ще тежи повече от поло-
вин тон.
Фестивалът "Шукшинс-

ки дни на Алтай" през
2021 г. трябваше да се
проведе за 45-и път, но
ковидът попречи. Фести-
валът традиционно стар-
тира в Барнаул и завър-
шва в родното село на
Шукшин Сростки. Ключо-
во събитие е кинофести-
валът. Победителите по-
лучават награда - ваза от
яспис, изработена от
майсторите в Коливанс-
кия завод за обработка
на камъни. Вазата е ко-
пие на Царицата на ва-
зите, която се намира в
Ермитажа.

Ðóñêî ñåìåéñòâî äîêóìåíòèðà ïàìåòòà çà ãåðîèòå
набелязаните градове и
села. Водени от местни
хора, обикалят светини-
те и снимат, слушат и за-
писват до най-малки под-
робности изключително
интересните разкази.
Впоследствие снимки-

те и текстът оформят в
документални филмчета.
Вече са готови 4 и се ра-
боти по още 6. Мечтаят
да направят 25. Със си-
гурност ще го постигнат,
защото едва ли има кът-
че в страната ни, къде-
то да няма издигнат па-
метник на възпоменание
и признателност към ос-
вободителите, почитан и
обгрижван от добри ръ-
це. Пък и както споде-
лят двамата - българите
са славни хора, безко-
ристно се отзовават и
съдействат, и навсякъде
са им оказвали морална
подкрепа. Работата им
досега е била спорна,
надяват се така да бъде
и занапред.
Освен видеофилмчета-

та Шакарбиеви правят и
снимки, част от които са
събрани в показаните 10
изложбени пана. С вну-
шителните си размери, с
подходящо подбраните
фотоси и текст, тези па-
на се превръщат в пъту-
ваща изложба. Преди

представянето им в Са-
моков, те са били изло-
жени в Руския култур-
но-информацонен цен-
тър в София, а предс-
тои показването им и
във вече посетените и
заснети селища в Родоп-
ския край.
Невероятно, но целия

този труд семейството
върши със собствени
средства. Само се рад-
ват и са благодарни на
срещаната искрена съп-
ричастност. Трогателно е
и чувството, с което са
се впуснали в начинани-
ето - да съберат наедно
и да покажат тези па-
метници на незабрава и
преклонение пред дали-
те живота си за нашата

свобода; да покажат ис-
крената обич, с която те
са пазени и поддържани
от обикновените бълга-
ри; и да помогнат, ако ня-
къде има неизвестна до-
сега информация за лич-
ности и събития от оне-
зи далечни години, тя да
излезе наяве и да доо-
богати съществуващата.
И още -  смятат за ис-
тински световен феномен
отношението на българи-
те и тяхната памет, съх-
ранена чиста и почитана
неизменно вече повече
от 140 години.
В Самоков експозици-

ята бе открита от дирек-
тора на Историческия
музей в града д-р Весе-
лин Хаджиангелов. Пред-

ставена бе и от единия
от авторите - Герман Ша-
карбиев, който запозна
присъстващите с показа-
ното - резултат от посе-
щенията, видяното и чу-
тото в десет български
селища - Пловдив, с.
Брестник ,  Казанлък ,
Стара Загора, с. Цала-
пица, с. Крумово, с. Бе-
лащица, с. Енина, Само-
ков и Асеновград. Сре-
щите там са били с кме-
тове, историци, краеве-
ди, свещеници и др. От-
къси от техните разка-
зи, както и цитати от
книги и исторически до-
кументи, са текстовете,
придружаващи снимките.
Г-н Шакарбиев отново
наблегна на чудесните
сърдечни хора, с които
работата им ги е срещ-
нала, и отправи специ-
алните си благодарнос-
ти към Георги Джиков,
който е бил техен гид в
Самоков.
Впечатлени от видяно-

то и прочетеното, посе-
тителите пожелаха на се-
мейството успех в след-
ващите пътувания за
среща с историята ни.
От всички самоковци -

на вас, Светлана и Гер-
ман, поклон и благода-
рим за благородното де-
ло!

Êàðòèíè âðúùàò âðåìåòî íàçàä â ÑÑÑÐ
прекрати съществуване-
то си и по заповед на Ми-
нистерството на култура-
та всички произведения
бяха разпределени меж-
ду музеите на Русия,
включително и нашия -
разказва експертът във
фонда в сектор "Живо-
пис" на "Росизо" Юлия
Логинова. - Условията за
съхранение на картини-
те не бяха идеални, но
нашите реставратори ус-
пяха да възстановят 26,
които предоставихме на
Воронеж заедно с 19
графики. Всеки художник
в търсене на свой път е
пробвал да работи в
разни направления и
стилове. Но често чинов-
ниците не са одобрява-
ли тези експерименти.
Известна е реакцията на

Хрушчов на абстракци-
ите в Манежа през 1962
г., на "булдозерската из-
ложба" през 1974 г. Във
Воронеж са изложени
произведения на офици-
ални автори като Пьотр
Осовски, Юрий Коро-
льов и традиционалисти
като Юрий Кугач, на
майстори от московска-
та школа, представите-
ли на неоакадемизма,
фотореализма и други
течения. На изложбата
няма "нелегални" и скан-
дални творби. Всички
експонати навремето са
били откупени от държа-
вата чрез експертни ко-
мисии. Но като цяло по
тях може да се съди за
развитието на съветска-
та живопис. Една от кар-
тините е на известния

майстор на "суровия
стил" Таир Салаховм. В
"Апшеронски интериор"
художникът е намерил
дълбочина в битов сю-
жет и в прости форми.
Ярко се очертават кар-
тините на художници от
Средна Азия - с насите-
ните цветове и ориента-
цията към народното де-
коративно-приложно из-
куство. За кавказките ху-

дожници са характерни
дребните детайли, поети-
чен поглед към света.
Картините на художници-
те от Прибалтика се от-
личават със спокойна
цветова гама, морски
сюжети и известна мо-
нументалност".
Изложбата се ползва с

голям интерес сред жи-
телите и гостите на Во-
ронеж.

Част от картините на изложбата "Назад в СССР"
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Водещата концерта на Червения площад в чест на руските олимпийци Мария Захарова и пианистът
Денис Мацуев

16. ОЛИМПИАДА

Политическите интриги не
могат да зачеркнат победи-
те на руските спортисти на
Олимпийските игри в Токио.
Това мнение изрази пред
ТАСС председателят на Ко-
митета по физическа култу-
ра, спорт, туризъм и работа
с младежта Борис Пайкин.
Руският отбор зае петото

място в класирането по ме-
дали на Игрите. В актива на
олимпийската "сборная" има
71 медала - 20 златни, 28
сребърни и 23 бронзови.

Руските спортисти, изво-
ювали медали на Олимпийс-
ките игри в Токио са истинс-
ки герои. Това е оценката на
официалния представител на
руското Министерство на
външните работи Мария За-
харова в ефира на телеви-
зионния канал "Россия-24".

"Те са герои - подчерта
дипломатът. - В какви усло-
вия се сражаваха те! И не
само те - сражаваха се тех-
ните родители, техните от-
бори, треньори, всички, ко-
ито осигуриха техните побе-
ди. А как се вълнуваше

Ïîçäíÿêîâà èñêà äà ñòàâà ìàéêà

Ïîëèòèêàòà íå ìîæå äà çà÷åðêíå ðóñêèòå ïîáåäè
Спортистите участваха в крайно
сложни психологически условия,
заяви Борис Пайкин

"В Токио руските спортис-
ти участваха в крайно слож-
ни психологически условия -
каза Пайкин. - И за пореден
път доказаха, че спортът е
преди всичко лично мъжес-
тво. Надминахме резултати-
те от Игрите в Рио де Жа-
нейро по броя на златните
медали. А по общ брой из-
воювани медали не само ги
надминахме, а почти ги уд-
воихме. Зад всеки медал
стоят дългогодишен труд, са-
моотвержени тренировки,

невероятно майсторство. Ни-
каква политика не може да
зачеркне реалните победи
на нашите спортисти. Ние
сме горди, че те представи-
ха на Игрите своята страна
и за пореден път доказаха,
че Русия е велика спортна
държава."
В Рио де Жанейро през

2016 г. руските спортисти
извоюваха 19 златни меда-
ли и станаха четвърти в кла-
сирането по медали. На
Олимпиадата в Лондон през
2012 г. руснаците извоюва-
ха също 20 златни медала.
В Токио по общ брой ме-

дали руският отбор надмина
резултатите от олимпиадите

през 2012 и 2016 г. В Рио де
Жанейро руснаците извоюва-
ха 56 медала, в Лондон - 68.
Олимпийската "сборная" на
Русия е извоювала най-мно-
го медали по време на Олим-
пиадата в Атина през 2004 г.
- 90. Тогава руските олимпий-
ци са били трети в класира-
нето по медали.

№ СТРАНА ЗЛАТНИ СРЕБЪРНИ БРОНЗОВИ ОБЩО
1 САЩ 39 41 33 113
2 Китай 38 32 18 88
3 Япония 27 14 17 58
4 Велико-

британия 22 21 22 65
5 Русия 20 28 23 71
6 Австралия 17 7 22 46

Москва посрещна олимпийските си герои
на Червения площад

Çàõàðîâà: Ðóñêèòå ìåäàëèñòè
íà Èãðèòå ñà ãåðîè

страната, как ние преживя-
вахме, как правехме всич-
ко, за да почувстват те на-
шата подкрепа и любов там,
в далечното Токио!"
Във връзка с приетите

през декември миналата го-
дина двегодишни санкции от
страна на Световната анти-
допингова агенция руските
спортисти се представиха
на Олимпийските игри без
национален флаг и държа-
вен химн. В Токио руснаци-
те пристигнаха като отбор
на Олимпийския комитет на
Русия.

Ïðèâèêâàò óêðàèíñêà ëåêîàòëåòêà çàðàäè ñíèìêà ñ ðóñêèíÿ

Председателят на Олимпийския комитет
на Русия Станислав Поздняков е горд с
дъщеря си - двукратната олимпийска
шампионка от Токио на сабя София,
както и тя се гордее с баща си -
четирикратен олимпийски шампион

Руската състезателка по сабя Со-
фия Позднякова ще направи пауза в
кариерата си след Олимпиадата, за-
щото сега е най-подходящото време,
за да роди дете, каза тя пред ТАСС.
Руският женски отбор по фехтов-

ка в състав София Велика, София
Позднякова, Олга Никитина и Свет-
лана Шевельова извоюваха златни-
те медали в отборния турнир, като
на финала победиха отбора на
Франция с резултат 45:41. По-рано
на Олимпиадата Позднякова изво-
юва злато, като победи Велика.

"Не очаквах такъв резултат, но в
навечерието на Игрите разговарях-

ме с баща ми и стигнахме до изво-
да, че не е нужно да се поставят
каквито и да било цели и планове, а
просто трябва да фехтувам и да по-
лучавам удоволствие от това - каза
Позднякова. - Това освободено със-
тояние ми помогна, по време на със-
тезанието чувствах напрежение, но
съм щастлива, че успях да се отпус-
на и да получа удоволствие. Защо
реших да направя пауза ли? Много
искам да имам деца. Аз съм омъже-
на, не виждам някакви противоре-
чия. Сега съм на 24 години и ми се
струва, че е тъкмо навреме. Засега
не мисля за участие в следващите

Олимпийски игри. Не правя никакви
планове, не знам какво ще стане след
месец. Треньорът ми каза, че не мо-
га без тренировки, ще видим."
Бащата на спортистката е прези-

дентът на Олимпийския комитет на
Русия - четирикратният олимпийски
шампион на сабя Станислав Позд-
няков. "По-рано се шегувах, че ис-
кам да стана петкратна шампионка,
но сега гледам по-трезво на тези
неща. Ако успея да го настигна по
медали, ще е прекрасно, но при всич-
ки случаи знам, че той се гордее с
мен, а аз - с него. Работата дори не
е само в медалите. При нас няма
такова състезание. Аз работя за се-
бе си. Това е моят път", каза в зак-
лючение Позднякова.

Страницата подготви
Влади Владков

Министерството на отбра-
ната на Украйна ще прове-
де беседа с лекоатлетката
Ярослава Магучих, извоюва-
ла бронзов медал в скока
на височина на Игрите в То-
кио, заради снимка с олим-
пийската шампионка руски-
нята Мария Ласицкене. То-
ва съобщи заместник ми-
нистърът в украинското во-
енно ведомство Анна Маляр.
Ласицкене спечели състе-

занието с резултат 2,04 мет-
ра. Втора стана австралий-
ката Никол Макдермот, а
трета - Магучих. След по-
бедата на рускинята укра-
инските лекоатлетки (в със-
тезанието участваха и укра-
инките Ирина Герашченко и
Юлия Левченко) поздрави-
ха Ласицкене с победата, а

Магучих си направи някол-
ко снимки с нея. Някои ук-
раински медии и национа-
листите разкритикуваха
спортистката, радикалите
започнаха да публикуват ос-
кърбителни коментари в
страницата на лекоатлетка-
та във Фейсбук.
Маляр напомни, че Магу-

чих е младши лейтенант от
Въоръжените сили на Ук-
райна.

"Снимките на Ярослава
със спортистката Мария Ла-
сицкене, която се предста-
ви от отбора на Олимпийс-
кия комитет на Русия, пре-
дизвика възмущение в об-
ществеността. Спортистки-
те, които представят Украй-
на на международни състе-
зания, трябва да разберат,

че сме в състояние на вой-
на с Русия и това изисква
определени ограничения и
отговорност", написа Маляр
във Фейсбук. Според нея
невнимателното поведение
на спортистите може да ста-
не "обект на информацион-
ните операции на врага".
Украинският политолог

Алексей Голубицки пък зая-
ви, че думите на украинс-
ките състезателки по синх-
ронно плуване за дружбата
им с руските спортистки, са
удар по Украйна. "Синхро-
нистките нанесоха чувстви-
телен удар по нашите меж-
дународни позиции, в това
число и по аспектите, свър-
зани с преговорите със съ-
юзниците за военна помощ",
написа той в социалните

мрежи. Политологът е на
мнение, че думите на мо-
мичетата могат да доведат
до ситуация, в която други-
те страни ще сметнат за не-
истина заявленията на Ук-
райна за конфликт с Русия
и да се откажат да помагат
на Киев. Той обърна особе-
но внимание и върху факта,
че пресконференцията на
украинските синхронистки е
преминала на руски език.
Синхронистките Марта

Федина и Анастасия Савчук
заявиха по време на прес-
конференцията, че уважават
всички участнички в състе-
занието, в това число и рус-
кините. Момичетата отбеля-
заха, че спортът няма ни-
какво отношение към поли-
тиката. Федина нарече рус-

Тази снимка предизвика бурни
реакции сред радикалните
кръгове в Украйна
кините "най-добри приятел-
ки".


